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Сметките за април са по-високи от зимните. Омбудсманът Диана 
Ковачева поиска от енергийния министър и КЕВР да бъде направена 
извънредна проверка на “Топлофикация София”.
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Двойни 
станДарти

амо преди няколко дни активисти 
на “възраждане” нацапаха сградата 
на европейската комисия в софия с 
червена боя.

воят, който нададе полулиберал-
ната общественост, приличаше на рев 
на мутант от филм на ужасите. Започ-
на късане на коси защо полицията не е 
осъществила масови арести и бой с пал-
ки, мина се през стенания, че за такива 
изверги е необходим съд, и се стигна 
дотам, че се появиха призиви за затвор 
(10-15 години), а феновете на Пиночет 
започнаха да се слюнчат направо за 
разстрели и масови екзекуции. 

Фактът, че същата тази полули-
берална общественост изпада в орга-
змични емоции всеки път, когато ня-
кой фашист оскверни Паметника на 
съветската армия, не беше отразен от 
нито една медия. Очевидно живеем в 
най-подлите времена - на авторитари-
зма на медийните двойни стандарти.

вчера обаче нечия хулиганска 
ръка оскверни централата на БсП в 
Пловдив (стр 2). със също такава 
червена боя и цинични надписи по 
фасадата. и, да, това не е за първи 
път. някой местен фашага редовно се 
опитва в потайни доби да се прави на 
политически тигър.

Медиите изобщо не отразиха това. 
не прочетох треперещи от възмуще-
ние постове на псевдоинтелектуалци, 
които да негодуват срещу подобно 
политическо извращение.

С

Александър СИМОВ

Стр. 9

БсП настоява пенсиите, 
отпуснати до 24 декември 2021 
г., да се преизчислят от 1 юли 
2023 г. с 1,35 за всяка година 
осигурителен стаж. Проектоза-
конът е включен в дневния ред 
на заседание на националния 
съвет за тристранно сътрудни-
чество на 30 май.

социалистите са катего-
рични, че по този начин ще се 
възстанови равнопоставеност-
та между осигурените лица. 

От “БсП за България” 
предлагат парите за старост, 
отпуснати до 31 декември 
2020 година, да се преиз-
числят пак от 1 юли 2023 г., 

като индивидуалният коефи-
циент на всеки пенсионер се 
умножи по средномесечния 
осигурителен доход за 2021 
година. Аргументът е, че той 
е различен през годините и 
затова размерът на старите и 
новите пенсии често чувст-
вително се различава.

социалните партньори 
ще обсъждат и предложение-
то на БсП обезщетението за 
отглеждане на дете до 2-го-
дишна възраст да е обвързано 
с минималната работна запла-
та. то в момента е 710 лв.

Проектътевключенвдневнияреднатристранкатана30май

Преизчисление 
на пенсиите от 1 юли

вкадър

Лидерът на БСП Корнелия Нинова поздрави българските учители, ученици, научни, 
просветни и културни дейци по време на честването на 24 май в Самоков

„новините 
в джаза”
акостира на
морския бряг

БСПнаСтоява:

Стр. 2

Стр. 3
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Пенсиите, отпуснати до 24 декем-
ври 2021 година да се преизчислят от 
1 юли 2023 г. с 1,35 за всяка година 
осигурителен стаж, предвижда про-
ект за промени в кодекса за социал-
но осигуряване, внесен от ПГ”БСП за 
Бъл гария”, влиза в дневния ред на за-
седание на Националния съвет за три-
странно сътрудничество на 30 май.

Социалните партньори ще обсъж-
дат и предложението на БСП обез-
щетението за отглеждане на дете до 
2-годишна възраст да е обвързано с 

минималната работна заплата, което 
в момента е 710 лв.

в мотивите си социалистите посоч-
ват, че правят предложение за преиз-
числяване на пенсиите с 1,35 процента 
за всяка година стаж с аргумента, че 
така ще се възстанови равнопоставе-
ността между осигурените лица. Сега 
пенсиите, отпуснати през различните 
години са с различни коефициенти на 
“тежест” на осигурителния стаж. 

От БСП настояват парите за ста-
рост, отпуснати до 31 декември 2020 

година, да се преизчислят от 1 юли 
2023 г., като индивидуалният коефи-
циент на всеки пенсионер се умножи 
по средномесечния осигурителен до-
ход за 2021 година. Аргументът е, че 
средният осигурителен доход е раз-
личен през годините, и затова разме-
рът на старите и новите пенсии често 
чувствително се различава. 

За да се намалят тези различия, се 
налага периодично преизчисляване 
на старите пенсии с актуален среден 
осигурителен доход.

ДУмА припомня, че последно та-
кова преизчисляване беше направено 
през 2008 година с дохода за 2007 г.

в дневния ред на тристранката е 
включен и проект на БСП за проме-
ни в кодекса на труда за определяне 
на минималната работна заплата от 
1 юли 2023 година в диапазона 850-
890 лева. Социалните партньори ще 
обсъдят и проект на правителство-
то за двойно увеличение на броя 
на сега съществуващите 70 теЛк в 
страната.

Правителството е абсолют-
на победа за Бойко Борисов, 
който излиза от изолация и из-
мива образа си пред западните 
партньори, заяви политологът 
Първан Симеонов в тв интервю 
в коментар за бъдещия кабинет 
с втория мандат на ПП-ДБ, за 
които се разбраха с ГеРБ да има 
ротационен премиер.

“И от двете страни ще има 
много недоволни. При ПП-ДБ 
драмата ще е по-голяма. винаги 
сред градските либерали е имало 
две крила - едни непримирими и 
едни колаборативни. Анализът 
показва, че голяма част от ДБ 
много отдавна иска да е с Бори-
сов. Не се случва нещо ново, но 
факт е, че непримиримата част 
ще се разпраши и ще си отиде”, 
прогнозира Симеонов.

“трябва да наблюдаваме сега 
къде е ДПС спрямо цялата рабо-
та, защото ако то е там - говорим 
за конституционно мнозинство. 

Слави трифонов и корнелия 
Нинова правилно се ориентира-
ха да не са част от кабинета и ве-
роятно ще изземат част от опо-
зиционността на “възраждане”, 
анализира Симеонов.

Според него Гешев е ката-
лизатор на това, което се слу-
чи. “ГеРБ и ДПС решиха да го 
хвърлят от балкона. Градските 
либерали, хората около Хрис-
то Иванов, сигурно са казали 
- “ето, Борисов, сега ние реша-
ваме кой ще е лошият и кой ще 
е добрият”. И затова Борисов 
може да се дръпне назад”, по-
сочи политологът. По думите 
му вероятно ПП-ДБ и ГеРБ са 
се разбрали и нещо за местни-
те избори.

Правителството малко при-
лича на торбата с коледните 
подаръци - всеки ще може да 
извади от него нещо, което ха-
ресва, смята политологът Лю-
бомир Стефанов. 

Прокуратурата е разпоредила внезапна ревизия на дейността 
на директора на Националната следствена служба (НСлС) и зам.-
главен прокурор Борислав Сарафов. Проверката е за периода от 
началото на миналата годината досега. Ревизията обхваща дей-
ността на Сарафов по административното и организационно ръ-
ководство на дейността на НСлС и методическото ръководство 
на следователите от окръжните следствени отдели в окръжните 
прокуратури.

Сарафов видя в разпоредбата натиск да подаде оставка. Спо-
ред него има съвпадение на момента на ревизията и на публич-
ните атаки на Иван Гешев срещу него. Сарафов пита в отворено 
писмо зам.- главния прокурор Даниела машева сама ли е реши-
ла да я назначи или е било разпоредено от намиращия се по това 
време в отпуска обвинител №1. 

той настоява да разбере какво е провокирало ревизия на ра-
ботата му на шестата година от избирането му за директор на 
НСлС, като никога до този момент административната му дей-
ност не е представлявала интерес за ръководството.

До края на годината Бълга-
рия трябва да прекрати мерки-
те в подкрепа на енергетиката, 
които са в сила, и след това да 
насочи спестените в резултат 
средства за намаляване на бю-
джетния дефицит. това се съ-
държа в препоръките на евро-
пейската комисия (ек), които 
са част от пролетния пакет на 
европейския семестър. Стра-
ната ни трябва да предприеме 
тези мерки през 2023 и 2024 г.

в случай на необходимост 
от мерки при увеличаването 
на цените на възобновяемата 
енергия, трябва да се гаранти-
ра, че те ще са насочени към 
защита на уязвимите домакин-

ства и компании, че ще са фи-
нансово поносими и че запаз-
ват инициативите за пестене 
на енергия.

България трябва също така 
да намали зависимостта си от 
изкопаеми горива и да уско-
ри прехода към чиста енер-
гия чрез по-бързо разгръщане 
на възобновяеми енергийни 
източници. Същевременно 
трябва да бъде увеличен ка-
пацитетът на хранилищата с 
цел по-голяма гъвкавост на 
енергийната система, пишат 
от Брюксел.

ек препоръчва също Бъл-
гария да гарантира ефективна 
структура на управление и да 

засили административния ка-
пацитет с цел бързо и успеш-
но прилагане на националния 
план за възстановяване и ус-
тойчивост. Нужно е и бързо 
прилагане на програмите по 
кохезионната политика. За да 
бъде насърчена енергийната 
ефективност, е необходимо 
ускоряване на реновирането 
на сградите и справяне с енер-
гийната бедност.

От комисията препоръч-
ват насърчаване на нови ре-
шения в сферата на топлофи-
кацията и устойчивия градски 
транспорт, както и ускорено 
развитие на железопътната 
структура.

Централата на БСП в Пловдив беше залята с червена боя. Вандали са изписали  
нецензурни думи по фасадата. Това се случва не за първи път. Преди две години  
паметника на Димитър Благоев - Дядото също беше поруган и оцапан с червена боя

Проект на БСП за пенсиите
ще гледа тристранката
Социалиститенастояватпаритезастаростдасепреизчислятот1юлит.г.

Прокуратурата  
разпореди ревизия  
на Борислав Сарафов

ПърванСимеонов:

Правителството  
е абсолютна победа  
за Борисов

ЕК настоява да спрем мерките  
за енергийна подкрепа
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лидерът на бСП корнелия 
Нинова поздрави българските 
учители, научни, просветни и 
културни дейци, посветили жи-
вота си на каузата да пазят и пре-
дават българската духовност. На 
празника тя бе в Самоков заедно 
с народния представител и зам.-
председател на бСП атанас За-
фиров, народния представител и 
зам.-председател на Пг на “бСП 
за българия” иван ченчев, как-
то и с депутата Деян Дечев. По 
време на тържеството в града бе 
връчена и ежегодно присъжда-
ната награда “Учител на годи-
ната”.

“честит празник на буквите, 
на просветата, науката, култу-
рата и славянската книжовност. 
Да пребъде делото на светите 
братя кирил и методий и на 
техните ученици. благодарност 

на българските учители, научни, 
просветни и културни дейци, 
посветили живота си на най-бла-
городна кауза - да пазят и преда-
ват българската духовност. тя 
ни е съхранила като народ в най-
трудни години. На нея трябва да 
се опрем и днес”, заяви лидерът 
на партията. тя призова наред 
с почитта ни към светите братя 
кирил и методий, да помислим 
за днешните будители и за труд-
ното им дело. 

Друг апел на Нинова бе ро-
дителите и учителите да бдят, 
тъй като стотици млади хора не 
учат, а хиляди учат по неразби-
раеми учебници с подменена ис-
тория и заличени български кла-
сици.  Да образоваме децата си 
в любов към род и отечество и в 
почит към българщината, обър-
на се още корнелия Нинова. 

Социалистите взеха участие 
в тържествата в десетки градове, 
сред които варна, асеновград, 
Сливен, русе и зарадваха деца-
та и възрастните със собствени 
инициативи, насърчаващи чете-
нето на български книги.  

Организационният секретар 
на бСП борислав гуцанов, об-
щински съветници и социали-
сти се включиха в мащабното 
празнично шествие във варна. 
“честит празник на буквите! 
честит ден на духа! Днес във 

варна беше истински празник! 
използвайте думите отговорно, 
от тях зависи всичко”, поздрави 
гуцанов. 

младежките обединения на 
бСП в асеновград и в Сливен 
инициираха акция за насър-
чаване четенето на български 
книжки сред подрастващите. 
Социалистите зарадваха децата 
с книжки с български приказки 
в комплект раздаваха балони с 
азбуката, знаменца с лика на све-
тите братя кирил и методий.

Над 80 пловдивски дейци от 
сферата на културата и образо-
ванието участваха в коктейл по 
случай 24 май, организиран от 
градския председател на бСП в 
Пловдив и народен представи-
тел иван Петков. гост на съби-
тието беше и зам.-председателят 
на НС кристиан вигенин.

Корнелиянинова:

Да образоваме децата в любов към род и отечество

Цяла българия почете 
вчера делото но светите 
братя кирил и методий. 
Хиляди излязоха на шест-
вия и подеха химна “вър-
ви, народе възродени” по 
централните градски ули-
ци. малки и големи раз-
вяваха българското знаме 
с лика на двамата прос-
ветители в празничния и 
слънчев ден. 

Празничен звън на кам-
баните на столичния храм-
паметник “Св. александър 
Невски” възвести началото 
на тържествата за 24 май 
в София. тържественото 

шествие в столицата тръг-
на, водено от десетки уче-
ници и официални лица 
от сградата на министер-
ството на образованието и 
науката и се отправи към 
Националната библиотека. 
По пътя към тях се присъ-
едини шествие на учени 
от баН, а по-късно и пре-
подаватели и студенти от 
Софийския университет 
“Св. климент Охридски”. 
Писателят и преподавател 
георги бърдаров произ-
несе празнично слово, в 
което перифразира Стефан 
Цвайг и заяви, че има две 
открития на човешкия ум, 

които са в първоосновата 
на всяко едно движение на 
човек - движението в прос-
транството става възмож-
но, благодарение на изо-
бретяването на въртящото 
се около своята ос колело. 
Духовното движение - бла-
годарение на писмеността.

 всеки желаещ може-
ше да тества знанията си 
по български правопис и 
пунктуация, включвай-
ки се в кампанията “На-
писаното остава. Пиши 
правилно!”на института 
за български език “Проф. 
любомир андрейчин” 

при баН. 
По традиция празни-

кът във варна започна с 

благодарствен молебен в 
катедралния храм в гра-
да. След това бе вдигнат 
националният флаг, а на 
площада се изви фолклор-
на композиция с участие-
то на близо 600 ученици и 
студенти. в небето поле-
тяха балони с буквите от 
азбуката, както и гълъби 
- символи на мира и разби-

рателството. Празничното 
шествие тръгна под звуци-
те на химна “върви, наро-

де възродени”, а в него се 
включиха 120 блока.

в Пловдив празнично-
то шествие премина през 
главната улица в града, а 
концерт изнесе духовият 
оркестър към Национално-
то училище за музикално и 
танцово изкуство “Добрин 
Петков”. Празничният ден 
продължи с фолклорен 
флашмоб с участието на 
Школата за народни танци 
“луди млади”.

Хиляди деца, ученици, 
преподаватели и бивши 
възпитаници от бургаски 
детски градини, училища, 
университети и културни 
институти се включиха 
в празничното шествие в 
бургас. редом с настоящи-
те гимназисти шестваха и 
бивши възпитаници на ста-
рите бургаски училища.

Специален поздрав за 
стотиците присъстващи на 
тържеството в Стара Заго-

ра беше драматизация по 
“Преспанските камбани” 
на актьори от Драматич-
ния театър “гео милев”. 

в кърджали шествие-
то поведоха ученическият 
гвардейски отряд и фан-
фарният духов оркестър 
при езиковата гимназия 
“Христо ботев” и мажо-
ретният състав при СУ 
“Отец Паисий”. 

в парада в русе се 
включиха Общинският 
духов оркестър, барабан-
чиците от Националното 
училище по изкуствата, 
мажоретният състав “екс-
трийм” и младежкият гвар-
дейски отряд. Участници-
те, разделени в два лъча, 
се събраха на централния 
площад, където изпяха 
заедно общонародния 
училищен химн “върви, 
народе възродени”. “този 
ден ни обединява. това е 
най-българският празник, 
най-топлият и обичан от 
нас. много малко са дати-
те, на които всички заста-
ваме без разделение един 
до друг, в които духът ни е 
обединен”, каза кметът на 
русе Пенчо милков. 

България почете делото
на Кирил и Методий
Хилядисевключихавшествияиподехахимна„Върви,народевъзродени”
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Директорът на дирекция “инже-
нерна инфраструктура и благоустрой-
ство” в община варна Петър гърбузов 
е сключил за 2 години осем договора 
за изпълнение на обществени поръчки 
на стойност близо 3 млн. лв. с друже-
ство, свързано със съпругата му. това 
става ясно от сигнал, изпратен до 
кПкОмПи, съобщава “Дневник”.

Става дума за акционерното дру-
жество “Хидропроект варна” аД, 
чиито собственици с по 50% дялово 
участие са александър тричков и 
росица гърбузова, съпругата на об-
щинаря. До 2011 г. едноличен соб-
ственик на капитала на акционерно-
то дружество е фирма “Декуманос”, 
в което  тричков има 50% дялово 
участие. През октомври 2011 г. 60 
хил. поименни акции или половината 
от капитала на “Хидропроект варна” 

аД са прехвърлени на тричков като 
физическо лице чрез сключен дого-
вор за покупко-продажба. Само след 
няколко месеца “Декуманус” прех-
върля останалите 50% от акциите си 
в “Хидропроект варна” на гърбузо-
ва. така двамата стават съдружници 
в “Хидропроект варна” аД. 

Справка в сайта на агенцията по 
обществените поръчки показва, че 
след назначаването на гърбузов за ди-
ректор в общинската администрация 
във варна, дружеството започва ак-
тивно да печели обществени поръчки 
на община варна за проектиране и ин-
женеринг. Публичните данни показ-
ват, че от 11 хил. лв. през 2011 г. пе-
чалбите на дружеството се увеличават 
на 330 хил. лв. през 2018 г.

всички договори по цитираните 
обществени поръчки са били подпи-

сани от Петър гърбузов в качество-
то му на представляващ публичния 
възложител община варна. Пак той е 
подписвал и всички съпътстващи раз-
плащателни документи.

ДУма припомня, че името на Пе-
тър гърбузов стана известно преди 
две години, когато се оказа, че на 25 
април 2017 г. той е придобил терена 
от 10 дка на брега на язовир “Здравец” 
за 20 хил. лв. имотът е продаден на 
търг от община аврен, а изненадващо 
в него участват само двама кандидати. 
гърбузов печели наддаването с едва 
1000 лв. по-висока оферта от тази на 
класиралия се на второто място.

година след като е станал собстве-
ник на гората в чашата на яз. “Здра-
вец, той решава да продаде три чет-
върти от нея, а двама от купувачите се 
оказват съвсем неслучайни.

Първият е йордан радев, баща на 
евродепутата емил радев от герб. 
вторият е иван балабанов, който пък 
е баща на председателя на Общинския 
съвет във варна тодор балабанов от 
герб. купувач на трета идеална част 
от терена е мариан иванов, шофьор 
на зам.-кмета на аврен боян георги-
ев от герб. 2 дка от гората остават за 
гърбузов.

Случайно или не, успоредно със 
сделката по продажбата на общин-
ската гора на брега на яз. “Здравец” 
Общинският съвет и местната адми-
нистрация в аврен бързо придвижват 
и друга - за отдаването на водоема на 
концесия. решението за това е взето 
на 18 август 2018 г. в полза на дру-
жеството “варна фишинг”, основа-
но само година по-рано и единствен 
участник в тръжната процедура.

кметът на русе Пен-
чо милков награди 45 
пенсионирани артисти. 
С почетна грамота бе 
отбелязана дългого-
дишната отдаденост на 
служители на Държав-
ната опера в русе, Дра-
матичния театър “Сава 
Огнянов” и Държавния 
куклен театър.

“Нашето общество се 
издига не само с пости-

жения и нововъведения, 
а и с духовността, която 
черпим от вас - хората 
на изкуството. вие сте 
причината множество 
русенци да се възпитат 
с любов към красивото 
и непреходното”, каза 
кметът. 

той благодари на 
творците за приноса им 
към русе и ги увери, че 
дори и вече оттеглили 

се от активна работа 
техните познания и опит 
са важни и ценени от об-
ществото.

Сред наградените ар-
тисти са крум гергицов, 
таня Цветкова, косьо 
Станев, Дина Шошева, 
ефросина григорова, 
иван Самоковлиев, ви-
олета радкова, маргари-
та краева, ружа илиева, 
миланка Петрова и др. 

Жители на Омуртаг отно-
во протестираха вчера заради 
дългогодишната криза с пи-
тейната вода в града. По обяд 
те блокираха главния път 
София – варна, на разклона 
за града с искания за завърш-
ване на изпитването с вода 
на водопровода ястребино-
Омуртаг.

Според магдалена Славо-
ва от гражданско обединение 
„вода за Омуртаг“ десет ме-
сеца по-късно водоснабдява-
нето на Омуртаг функцио-
нира на автопилотен режим 
с натиснато за пауза копче, 
което ще бъде деактивирано 
със следващата суша.

ДУма припомня, че ми-
налата година обединението 
поде протестна кампания с 
амбиция за трайно разре-
шаване на водния проблем. 
С темата бяха ангажирани 
общинското ръководство, 
областната управа в търго-

вище, както и министърът 
на регионалното развитие 
и благоустройството иван 
Шишков. Започнаха и пое-

тапни действия за справяне 
с водната криза, както и об-
следване на терен.

Организаторите от граж-

данското обединение са из-
пратили писмо до  министър 
иван Шишков, в което граж-
дани на Омуртаг са описали 

конкретни искания.
„Настояваме да уточни-

те конкретна и най-скорош-
на  дата, на която ще бъде 
довършено изпитването с 
вода на трасето от пречис-
твателна станция “ястреби-
но” до напорните водоеми 
на Омуртаг, което стигна до 
село изворово на 6 март.  На 
22 март дадохте обещание 
и категорично уверение, че 
това изпитване с вода, което 
беше временно спряно, ще 
бъде завършено в най-кратък 
срок. Оттогава изминаха по-
вече от два месеца. Никакво 
отлагане повече не може да 
бъде толерирано“, се казва в 
писмото. 

Омуртагчани настояват ми-
нистърът незабавно да разпо-
реди довършването и финан-
сирането с цел местното “вик” 
да довърши в изключително 
кратки срокове тестването на 
водопровода до 30 май.

Петима нелегални мигранти от 
Сирия са задържани минути преди 12 
часа вчера след гонка между полици-
ята и джип с румънска регистрация в 
близост до летището.

При преследването водачът на во-
зилото се е блъснал в  четири коли. 
После излязъл от автомобила и избя-
гал в неизвестна посока. мигрантите 
са без документи и са открити в товар-
ната част на джипа.

Други 11 нелегални сирийци и 

шофьорите трафиканти са задържа-
ни след гонка с полицията миналата 
нощ. тя се развила край владая след 
отказ на ван да спре на полицейски 
сигнал.

все пак по някое време шофьорът 
на микробуса спрял. Двамата трафи-
канти, сръбски граждани, изоставили 
автомобила и избягали. След кратко 
издирване полицията ги задържала

По двата случая са образувани до-
съдебни производства.

Общинар сключил договори  
за 3 милиона лева с фирма,  
близка до съпругата му            
Дружествотоактивнопечелиобщественипоръчки
наобщинаВарназапроектиранеиинженеринг

16 мигранти задържани  
след гонки с полицията

Кметът на Русе награди артисти 

Жителите на Омуртаг отново на протест срещу безводието
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етеричните масла и в част-
ност розовото масло трябва да се 
разглеждат като натурални про-
дукти, което само по себе си ще 
изключи всички притеснения за 
вредни последствия за здравето 
на хората. тези масла трябва да 
бъдат извадени от проектопред-
ложението на ек, което в момен-
та се опитва да ги постави към 
многокомпонентните вещества, 
т.е. да се третират като опасни 
химични вещества. това заявява 
пред "медиапул"  евродепута-
тът мария Спираки, която е и 
докладчик за разглеждането на 
регламента за класифициране, 
етикетиране и опаковане на хи-
микали. тя обяви, че ще направи 
предложение за "изтриването" 
на етеричните масла от списъка 

на опасните химични вещества, 
в който ек предлага да бъдат 
включени. освен това стана 
известно, че и евродепутати 
от Франция, испания, италия, 
румъния и Хърватия се присъ-
единяват към нашата позиция 
и искат от регламента да бъдат 
изтрити всички текстове, които 
разглеждат етеричните масла 
като химична смес. 

"Боря се за постигането на 
два компромиса - първият е 
етеричните масла да се извадят 
от формулата за смеси, да се 
признаят като една субстанция, 
каквато са. и вторият - да се раз-
глеждат като натурални биопро-
дукти, което само по себе си ще 
изключи всички притеснения за 
вредни последствия за здравето 

на хората", обясни Спираки.
"Знам колко важен е този по-

минък за България. етеричните 
масла, които произвежда Бъл-
гария, включително розовото 
масло, са водещ продукт за из-
нос на страната. България дър-
жи 45% от пазара за етерични 
масла в света. Затова трябва да 
пазим този поминък и тази по-
зиция. наша работа е да запазим 
и разширим тези предприятия", 
заявява евродепутатът.

омбудсманът Диана 
ковачева изпрати препо-
ръка до служебния минис-
тър на енергетиката росен 
Христов и председателя 
на комисията за енергий-
но и водно регулиране 
(кевр) иван иванов, в 
която поиска извънредна 
проверка на “топлофика-
ция София” еаД заради 
необосновано високите 
сметки за парно, които 
получиха столичани за 
прогнозно потребление 
през април.

от пресслужбата на 
омбудсмана посочват, че 
граждани се оплакват, че 
фактурираните суми за 
април са по-високи откол-
кото за типично зимните 
месеци декември 2022 г. 
и януари 2023 г., и искат 

по-ефективен контрол от 
страна на компетентните 
държавни институции с 
цел установяване на при-
чините за формирането 
на неочаквано високите 
сметки и в случай че бъ-
дат установени грешки 
или нарушения - за кори-
гирането им.

“отчитам продължи-
телността на предоставя-
не на топлоснабдителната 
услуга в гр. София през 
април 2023 г., както и 
значително по-високите 
цени на топлинната енер-
гия за битовите клиенти 
в столицата в сравнение 
със същия период на 
2022 г. в същото време 
обръщам внимание, че 
потребителите нямат въз-
можност сами да извър-

шат проверка дали топло-
фикационното дружество 
изпълнява всички свои 
задължения във връзка с 
правилното определяне 
на термохидравличните 
режими за постигане на 
минимални разходи при 
производството и прено-
са на топлинна енергия 
до сградните инсталации, 
както и относно темпе-
ратурните режими, тех-
ническото състояние, на-
стройката и управлението 
на абонатните станции, 
които осигуряват цен-
тралното топлоснабдява-
не на съответните сгради 
- етажна собственост”, 
пише омбудсманът.

общественият защит-
ник обръща внимание, че 
“топлофикация София” е 

публикувала на сайта си 
на 9 май 2023 г. данни за 
размера на произведена-
та и подадена топлинна 
енергия за април 2023 г., 
които показват, че коли-
чеството произведена то-
плинна енергия за април 
е 353 370 MWh - най-ни-
ското количество от нача-
лото на годината досега. 
За сравнение, данните за 
януари показват произ-
ведени 551 838 MWh, за 
февруари - 528 684 MWh, 
за март - 440 128 MWh. 
омбудсманът посочва, че 
е съвсем разбираемо оч-
акването на всички бито-
ви клиенти на столичната 
топлофикация - прогноз-
ните сметки за април да 
бъдат най-ниските от на-
чалото на годината.

Парното през април се оказа 
по-скъпо от зимното 
Омбудсманътпоискаспешнапроверкана„ТоплофикацияСофия”

Диана Ковачева

националната програма за енергийна ефек-
тивност от 2016 г., която предвиждаше безплатно 
саниране на панелни жилищни блокове за 2 млрд. 
лв. с пари от бюджета, ще бъде спряна. Предложе-
нието е на служебния регионален министър иван 
Шишков с промяна на постановлението от 2016 г. 
най-важният мотив, посочен като основание, е, че 
бюджетът от 2 млрд. лв. ще бъде надхвърлен с 46 
млн., ако дейностите по санирането бъдат довър-
шени напълно. Причината е, че между референт-
ните цени от 2016 г., когато започна програмата, 
и днешните разликата е значителна. Строителни-
те материали поскъпнаха рязко през 2021-2022 г., 
като на някои от тях цените нараснаха двойно.

По програмата за саниране бяха предвидени 
2022 блока в цялата страна, като парите се отпуска-
ха на общините, които провеждат обществени по-
ръчки за проектиране и изпълнение на санирането, 
а средствата се разплащаха през Българската банка 
за развитие. Сега постановлението се изменя така, 
че блоковете, за които е приключила само фаза 1, 

няма да бъдат санирани, пише в предложението на 
министъра.

Става дума за 52 блока, които са на опашката 
по реда на кандидатстване по старата програма. 
Фаза 1 означава изборът на фирми, които да из-
вършат енергийното обследване и да направят 
проектите за повишаване на енергийната ефектив-
ност на жилищните сгради. тези дейности вече са 
разплатени.

Десетина дни остават до крайния срок, в който 
може да се кандидатства по първия етап на новата 
програма за саниране.  При него също се предвижда 
100% финансиране на дейностите, но при условие 
че собствениците на жилища платят предварително 
подготвителните работи и средствата ще им бъдат 
възстановени само ако бъдат допуснати.

кандидатстването по втория етап започва през 
лятото, като крайният срок е 31 декември 2023 г. 
При него обаче 20% от самите строително-мон-
тажни работи се финансират от собствениците на 
жилища. 

Достъпността на имотите у 
нас все още е в челните места в 
еС, макар през последните три 
полугодия тази тенденция да се 
влошава. ако през 2021 г. кое-
фициентът на достъпност в Со-
фия е 0,8 (става въпрос за средна 
работна заплата като отношение 
на лв./кв. м), то днес тя е около 
0,68. т.е. ако през 2021 г. с една 
средна работна заплата потреби-
телите могат да си купят 0,8 кв. 
м жилищна площ, то днес срещу 
едно месечно възнаграждение 
те могат да си позволят 0,68 кв. 
м площ. в Западна европа дос-
тъпността е на много по-ниски 
нива – около 0,15. това показват 
данни на националната асоциа-
цията на строителните предпри-
емачи /наСП/.

Поскъпването на строителни-
те материали също е ключов фак-
тор за състоянието на жилищния 

пазар в момента. "За последната 
година общата стойност на мате-
риалите се е увеличила с над 30%. 
арматурата е нараснала двой но 
за периода, дървото е поскъпна-
ло със 100%, а тухлите - с 50%. 
Себестойността на един квадра-
тен метър жилище към момента 
е около 820 евро/кв. м, но без 
земята, която е около 50% от се-
бестойността. в крайната цена се 
калкулират и многобройни адми-
нистративни градоустройствени 
процедури, които отнемат между 
3 и 5 г. крайните продажни цени 
в столицата са в много широ-
ки граници, но следва да се има 
предвид, че в европа един квадра-
тен метър струва не по-малко от 
5000 евро и то за качество, което 
обикновено е по-ниско това, кое-
то в София може да се купи срещу 
2000 евро, например", обяснява 
емилия Цоконова от наСП.

Спира санирането по старата 
програма с пари от бюджета

Имотите у нас стават 
по-недостъпни

ЕвродЕпутатпрЕдлага:

Розовото масло да бъде „изтрито" 
от предложението за опасни съставки

Евродепутатът Мария Спираки
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Дeceттe нaй-гoлeми дa-
нъкoплaтци - физичecки 
лицa, са внecли oбщo бли-
зо 22 млн. лв. най-големи-
ят данъкоплатец физическо 
лице е платил над 7,1 млн. 
лв. данък върху доходите си 
през миналата година. това 
показват данни на наП. вто-
рият в класацията на хората, 
платили най-много данъци, 
е внесъл в държавната хазна 
малко над 2 млн. лв. данък. 
останалите в топ 10 на хо-
рата, които са платили най-
много данъци, са внесли в 
хазната между малко под 1 
млн. лв. и 1,8 млн. лв. Уcлoв-
нo мoжeм дa пpeдпoлoжим, 
чe oбщият дoxoд на тези хора 
e 10 пъти пoвeчe, тъй кaтo 
дaнъкът e в paзмep нa 10%. 
всичките се водят на отчет 
към наП - София. 

Пeт eнepгийни кoмпa-
нии влизaт в тoп 10 нa нaй-
гoлeмитe дaнъкoплaтци в 
Бългapия зa 2022 г., a AEЦ 
“Koзлoдyй” е абсолютен 
шампион по преведени в бю-

джета данък печалба и ДДС, 
съобщи mоnеу.bg. онлайн 
изданието е поискало и по-
лучило данните от наП по 
Закона за достъп до общест-
вена информация. информа-
цията от приходната агенция 
разкрива, че 2022 г. е била 
особено успешна за големите 
предприятия в енергетиката, 
цигарения бизнес и минната 
промишленост. 

в челната десятка по пла-
тен корпоративен данък вли-
зат AEЦ “Koзлoдyй”, Hек, 
“Бyлгapтpaнcгaз” и TEЦ 
“Mapицa изтoк 2” EAД, дo-
бивните кoмпaнии “Aypyбиc 
Бългapия”, “Eлaцитe-Meд” 
и “Дънди Пpeшъc Meтaлс” - 
чeлoпeч. Производителят на 
торове “агпополихим” Девня 
е на девето място. и докато 
изброените компании очак-
вано водят ранглистата по 
данък печалба - вкл. и зара-
ди рекордните цени на енер-
гоизточници, руди и торове, 
голямата изненада е осмият 
в класирането. това е “Aмюз-

нeт интepaктив”, бългapcкaтa 
coфтyepнa кoмпaния, кoятo 
paзpaбoтвa oнлaйн и игpaл-
ни peшeния, a cъщo и кaзинo 
игpи, посочва money.bg. 

интересни са данните и 
за компаниите, които са на-
числили и превели най-го-
леми суми ДДС в бюджета 
през миналата година, което 

означава, че са реализирали 
особено големи обороти. тук 
първите десет са: AEЦ “Koз-
лoдyй”, “Бyлгapгaз”, TEЦ 
“Mapицa изтoк 2”, “Koнтyp 
Глoбaл Mapицa изтoк 3”, 
“Лyкoйл Бългapия EOOД, 
“Eй и Ec-3C Mapицa изтoк”, 
“Бpитиш Aмepикaн Taбaкo 
Tpeйдинг”, “Лидл Бългapия”, 

“Kapeлия Бългapия” и 
“Лyкoйл Heфтoxим Бypгac”. 
и дeceттe дpyжecтвa ca pe-
гиcтpиpaни в наП в катего-
рията “Гoлeми дaнъкoплaтци 
и ocигypитeли”, в кoятo 
влизaт вcички дpyжecтвa, 
плaщaщи нaд 3 млн. лeвa 
дaнъци или възcтaнoвявaщи 
нaд 2 млн. гoдишнo ДДC.

новият стандарт евро 7, 
който трябва да ограничи 
почти изцяло въглеродните 
емисии, отделяни от автомо-
билите, ще доведе до преки 
увеличения на разходите за 
производителите на превозни 
средства. те ще са между 4 и 
10 пъти по-високи от тези, ко-
ито цитира европейската ко-
мисия, която предлага въвеж-
дането на регламента, се казва 
в съобщение на европейска 
асоциация на производители-
те на автомобили (ACEA). в 
асоциацията членуват най-го-
лемите европейски произво-
дители на пазара.

България и още седем стра-
ни, сред които Франция, ита-
лия, чехия, Унгария, Полша, 
румъния и Словакия, също 
се обявиха против стандарта 
евро 7. Страните заявяват, че 
ограниченията ще принудят 
автомобилните производите-

ли да инвестират в подобря-
ването на ефективността на 
емисиите отработени газове, 
а тези средства могат да бъдат 
инвестирани в разработване 
на превозни средства с нуле-
ви емисии.

Сега ACEA казва, че 
предложеният регламент ще 
увеличи производствените 
разходи за автомобили, вано-
ве, камиони и автобуси. Про-
учване на Frontier Economics 
изчислява разходите на около 
2000 евро за автомобили и ва-
нове с двигатели с вътрешно 
горене, както и близо 12 000 
евро за дизелови камиони и 
автобуси. тези цифри са 4 до 
10 пъти по-високи от оценки-
те на комисията в оценката 
на въздействието на евро 7 
(180 - 450 евро за леки авто-
мобили и микробуси, както и 
2800 евро за камиони и авто-
буси).

тези оценки включват 
само преките производствени 
разходи, предимно за оборуд-
ване и инвестиции. важно е 
да се отбележи, че тези допъл-
нителни разходи не съответ-
стват на покупните цени, като 
вместо това те повишават още 
повече цените за крайните по-
требители. Следователно уве-
личенията на цените вероятно 
ще бъдат по-високи от цифри-
те, цитирани в проучването.

в допълнение към преки-
те разходи, предложението за 
евро 7 ще доведе до непре-
ки разходи, като например 
по-висок разход на гориво. 
През целия живот на превоз-
ното средство това може да 
увеличи разходите за гориво 
с 3,5% - което възлиза на до-
пълнителни 20 000 евро за ка-
миони за дълги разстояния и 
650 евро за леки автомобили 
и ванове.

руското правителство об-
мисля забрана за износ на 
бензин, за да предотврати 
евентуален недостиг на гори-
ва в страната и повишаване-
то на цените след решение за 
намаляване на субсидиите за 
рафинерии. това разкриват 
правителствени източници и 
такива от индустрията пред 
“ройтерс”. Според тях кремъл 
може да увеличи обемите на 
задължителните продажби на 

бензин на стоковата борса. 
министерството на енер-

гетиката не е отговорило на 
запитване за коментар на 
“ройтерс”. Според източници 
на медията обаче в последни-
те месеци русия е успяла да 
пренасочи доставките си от 
доскорошните си европейски 
клиенти към страни от Близ-
кия изток и африка, като 
иран, нигерия, тунис, Либия 
и други.

от юли 2022 г. до средата на май тази година държавите-член-
ки на европейския съюз са свили вноса на растителни масла с 20% 
спрямо периода юли 2021-средата на май 2022 г. до 5,7 млн. тона, 
сочат оценки на експерти на европейската комисия. вносът на па-
лмово масло е намалял с 20% до 3,5 млн. тона, на слънчогледово 
масло – с 15% до 1,5 млн. тона, на соево – с 12% до до 409,6 хил. 
тона и на рапично – с 34% до 357,4 хил. тона. За посочените 10 
месеца и половина основни доставчици на растителни масла в еС 
са били Украйна, аржентина, Беларус, индонезия и малайзия.

“една от основните причини за спада на закупените количе-
ства стана големият внос от държавите в еС на суровина, който 
съдейства за увеличаването на натоварването на европейските 
преработващи предприятия и за повишаването на предлагането на 
масла собствено производство на вътрешните пазари”, обясняват 
експерти от бранша. в тяхна подкрепа говорят и данните за внос 
на маслодайни култури в еС от юли миналата година досега. Дос-
тавките на слънчоглед са скочили 3,5 пъти до над 2,1 млн. тона, 
вносът на рапица е нараснал с 44% до 6,9 млн. тона, докато покуп-
ките на соя от трети страни са намалели с 12% до 11 млн. тона.

Русия обмисля забрана  
за износ на бензин

ЕС сви вноса на растителни 
масла с 20 на сто

Автопроизводителите са против 
екостандарта Евро 7

Българин е платил 7 млн. лв. 
данък върху доходите си
Пeтeнepгийникoмпaнии
сасреднай-големитедaнъкoплaтци
унасзаминалатагодина
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европейският съд за пра-

вата на човека (еСПч) призо-

ва с 5 срещу 2 съдийски гласа 
румъния да приеме необхо-

димото законодателство за 
признаване на еднополовите 
семейства. Съдът в Страс-

бург критикува северната ни 
съседка за отказа й да регла-

ментира правно подобни съ-

юзи след колективен процес, 
започнал през 2019 г. тогава 
21 еднополови двойки реша-

ват да съдят държавата.
еСПч смята, че румъния 

е нарушила чл. 8 от конвен-

цията, който защитава пра-

вото на зачитане на личния 
и семейния живот, и посочи, 
че румънските еднополови 
двойки се сблъскват с дис-

криминация. Според съда ар-

гументите на правителството 
не надделяват над притес-

ненията на двойките и при-

знаването на еднополовите 
граждански съюзи няма да 
навреди на брачната инсти-

туция.
решението трябва да вле-

зе в сила след три месеца. Бу-

курещ има право да обжалва 
пред по-горната инстанция - 
висшата камара. 

асоциацията акчеПт, 
която защитава правата на 
представителите на ЛГБтИ 
общността в румъния, опре-

дели решението за историче-

ско.
Управляващата Нацио-

нал-либерална партия на ру-

мъния е готова да обжалва. 
Според нейния говорител 
роберт Сигиарту “решението 
противоречи на национални-

те идеали, не уважава ядрото 
на християнската цивилиза-

ция и семейството от мъж и 
жена като стълб на общество-

то от векове насам”. 

румънската православна 
църква обяви, че отхвърля 
идеята за еднополово граж-

данско партньорство. Го-

ворителят на патриаршия-

та василе Бънеску заяви, 
че то е сурогат на брака и 
разрушителен елемент за 
духовния и морален ред в 
обществото. той допълни, 
че областта на семейното 
право е тясно свързана с 
културните и историческите 
традиции на всяко общество 
и неговите дълбоки кон-

цепции, следователно нито 
един европейски или меж-

дународен текст не може да 
задължи държавите да съз-

дадат специален статут за 
еднополовите двойки.

накратко

Гласоподаватели се редят пред из-
борна секция в турското консулство 
във Франкфурт. Сряда беше послед-
ният ден, в който многомилионната 
турска диаспора в Германия имаше 
право да пусне бюлетина за прези-
дентския вот в родината си

япония няма намерение 
да се присъединява към 
НатО, а решението за от-

криване на представител-

ство на Северноатлантиче-

ския алианс в страната все 
още не е взето официално. 

“япония няма плано-

ве да се присъедини към 
НатО нито като постоя-

нен, нито като асоцииран 
член”, заяви премиерът 
Фумио кишида по време на 
изслушване пред Сената. 

в същото време той 
подчерта, че страната му 
ще продължи да укрепва 
сътрудничеството с държа-

вите членки на алиасна и 
техните съюзници с оглед 
на предизвикателствата, 

пред които е изправен меж-

дународният ред. 
По-рано агенция “ки-

одо” съобщи, че правител-

ството на япония обсъжда 
участието на кишида на 
срещата на високо равнище 
на НатО, която ще се про-

веде през юли във вилнюс.

Япония не планира членство в НАТО

СнимкиБТА

Наскоро приети в будистки манастир деца ритат топка в двора на светилище край Сеул. Южна Корея  
отбелязва на 25 май рождения ден на Буда като неработен ден с общонародно празнуване

Натиск:

Румъния да признае 
еднополовите семейства
Управляващитеицъркватареагирахаострона
присъданаЕвропейскиясъдзаправатаначовека

турският производител на ракети “рокетсан” изпита ус-

пешно балистичната ракета с малък обсег “тайфун” на по-

лигон в черноморската провинция ризе. това е най-далоко-

бойната ракета, произвеждана в страната до момента. 
водещият конструктор на ракети в турция изпита “тай-

фун” за първи път през октомври м.г., когато порази цел на 
560 км.междувременно бяха представени и изображения на 
балистична ракета със среден радиус “ченк”, с която скоро 
ще започнат изпитания. 

Според анализатори изпитанието е “демонстрация на на-

ционална мощ” в седмицата преди втория тур на президент-

ските избори.

Турция изпита 
балистична ракета

Хърватският президент Зоран миланович заяви, че не 
смята нито за успешни, нито за неуспешни десетте години 
членство на Хърватия в еС. Според него при оценката на 
периода трябва да се използват “конкретни числа, темпове 
на растеж и нива на БвП”, “без излишен ентусиазъм”.

миланович се обяви срещу идеите еС да се превърне във 
федерация, “а Брюксел да стане нов Белград за нас”. той 
разкритикува Съюза за “хроничната липса на демокрация 
и отчетност”. Според хърватския президент отпусканите 
средства от еС са “толкова малки, че с тях не може да се 
направи нищо, освен да се открият центрове за иновации, да 
се построят няколко моста или пожарни”.

Без излишен ентусиазъм
ХърватиявЕс:

Германските власти  
погнаха екоактивисти

Полицията и прокуратурата в 
Германия проведоха обиски в седем 
провинции на страната срещу еко-
ативисти от организацията “По-
следно поколение”. Акцията е свър-
зана с многобройни обвинения, че 
членовете й са създавали и финанси-
рали престъпна организация.

Гърция ще формира  
служебно правителство

Президентът на Гърция Ка-
терина Сакеларопулу възложи на 
председателя на Сметната палата 
Йоанис Сармас да състави служеб-
но правителство. То трябва да ор-
ганизира парламентарни избори в 
края на юни, след като мандатът, 
даден последователно на трите 
най-големи политически сили след 
вота в неделя, не бе реализиран.

Арестуваха бившия  
кмет на Сараево

Бившият кмет на Сараево Аб-
дула Скака бе арестуван по подо-
зрение за злоупотреба със служебно 
положение, докато е бил на поста. 
Босненската прокуратурата го об-
винява и в получаване на подкупи и 
фалшификация на документи. 

Нови сблъсъци в Судан
Сблъсъци между съперничещи 

си военни формирования и артиле-
рийски обстрели избухнаха в судан-
ската столица Хартум. Междуна-
родните наблюдатели отбелязват 
риск от провал на едноседмичното 
примирие, сключено с международ-
но посредничество, за доставяне на 
хуманитарна помощ. 

Нападение на ислямисти  
в Пакистан

Четирима полицаи и двама па-
зачи загинаха при нападение на 
ислямисти в петролна рафинерия 
в Северозападен Пакистан. До мо-
мента никоя групировка не е поела 
отговорност. От компанията също 
няма коментар за случилото се.

Новият китайски  
посланик пристигна  
в САЩ

Новият посланик на Китай в 
САЩ Сие Фън пристигна в Ню 
Йорк, за да поеме задълженията си. 
След като кацна на международно-
то летище “Кенеди”, Сие заяви, че 
двустранните отношения са изпра-
вени пред “сериозни трудности и 
предизвикателства”.
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Законодателният орган на американския щат Монтана забрани на транссексуални да четат книги 
на децата или да организират "драг шоута" в училища и обществени библиотеки. Подписаният от 
губернатора Грег Джайнфорт закон предизвика протест

русия и китай подписаха серия от двустранни 
споразумения по време на посещението на руския 
премиер михаил мишустин в Пекин. Двете голе-

ми съседни държави задълбочават сътрудничест-

вото, въпреки че Западът е критично настроен за 
връзките помежду им на фона на кризата в Ук-

райна.
Пекин и москва работят координирано по из-

пълнението на договореностите, постигнати в 
хода на скорошното посещение в русия на пред-

седателя на кНр си Цзинпин, отбеляза руският 
премиер.

мишустин подчерта, че отношенията меж-

ду русия и китай "се намират на безпрецедент-

но високо равнище, характеризират се с взаимно 
уважение на двустранните интереси и стремеж 
съвместно да отговорят на новите предизвикател-

ства, свързани със засилващата се нестабилност 
на международната арена и натиска чрез санкции 
от страна на колективния Запад". 

сътрудничеството между китай и русия пока-

за "добра" тенденция на развитие и мащабът на 
инвестициите между двете страни непрекъснато 
се подобрява, заяви китайският премиер Ли Цян.

Обявеният в Белгородска 
област "режим на антитерорис-

тична операция" след нахлува-

нето на украински диверсанти 
през границата е отменен, съ-

общи губернаторът вячеслав 
Гладков. той предупреди, че 
въоръжените сили на Украй-

на продължават да извършват 
обстрел в района с дронове и 
артилерия. 

Заместник-командващият 

Обединената групировка руски 
войски в Украйна генерал-пол-

ковник александър Лапин лич-

но е ръководил операцията по 
ликвидирането на украинската 
диверсионна група, като е пуб-

ликувал след това в социални-

те мрежи свои снимки на фона 
на пленена западна военна тех-

ника. руските въоръжени сили 
твърдят, че са ликвидирали над 
70 украински диверсанти. 

Говорителят на Държавния 
департамент на саЩ матю 
милър, коментирайки нападе-

нието, заяви, че вашингтон не 
насърчава ударите на Украйна 
на руска територия, но оставя 
на киев правото да взема ре-

шения.
междувременно в наскоро 

превзетия от руските сили град 
артьомовск в Донецка област 
официално е издигнат руски 

флаг. ръководителят на руски-

те власти на областта Денис 
Пушилин заяви, че е започна-

ло прочистване на населеното 
място от заложени мини и не-

взривили се по време на бой-

ните действия снаряди. 
американските изтреби-

тели Ф-16, които западните 
страни планират да прех-

върлят на киев като част от 
дългосрочната подкрепа, не 
са предназначени за контра-

настъплението на всУ, зая-

ви говорителят на Пентагона 
Патрик райдър. той отбеляза, 
че вашингтон обсъжда със съ-

юзниците си подробностите за 
прехвърлянето на самолетите 
в киев, техния брой, базите за 
подготовка, както и страните 
доставчици. Обучението на 
украинските пилоти и трени-

ровъчните полети ще се из-

вършват в европа.
По-рано ръководителят на 

външната служба на ес Жозеп 
Борел обяви началото на обу-

чението на украински пилоти 
за изтребители Ф-16. кремъл 
се усъмни във възможността 
киев да обърне хода на опе-

рацията с доставени западни 
бойни самолети.

Москва се справи с 
диверсантите край Белгород
Украинскитесилипродължаватобстреланаруска
територия,Вашингтонседистанцираотакцията

републиканският губернатор на щата Флорида 
рон Десантис обяви по време на интервю с главния 
изпълнителен директор на туитър Илън мъск своята 
кандидатура за президентските избори в саЩ през 
2024 г. Очаква се в близките дни да представи необ-

ходимите документи за регистрация на Федералната 
избирателна комисия.

с това Десантис официално ще стане основен съ-

перник на бившия президент Доналд тръмп за пре-

зидентската кандидатура от републиканската партия. 
същевременно неговите позиции са по-умерени в 
сравнение с тези на бившия държавен глава.  

кандидатът от Флорида често критикува насто-

ящия президент на саЩ Джо Байдън по въпроси, 
свързани със задължителната ваксинация срещу кО-

вИД-19, правото на притежание на оръжие, миграци-

ята, абортите и правата на представителите на сексу-

алните малцинства. 
Губернаторът на Флорида бе преизбран на поста 

през ноември с внушителна преднина пред кандидата 
на Демократическата партия.

Президентът на 
саЩ Джо Байдън и ре-

публиканската партия 
не постигнаха напре-

дък в преговорите за 
увеличаване на дълго-

вия таван на правител-

ството. според "рой-

терс" няма признаци, 
че ще успеят да го пов-

дигнат от настоящите 
31,4 трилиона долара и 
да избегнат изпадането 
на страната в неплате-

жоспособност.
Основните партии 

остават дълбоко раз-

делени как да овладеят 
федералния дефицит. 
Демократите твър-

дят, че трябва да се 
увеличат данъците на 
богатите американци 

и на фирмите, докато 
републиканците искат 
съкращения на разхо-

дите.
Финансовият ми-

нистър Джанет йелън 
предупреди, че след 
1 юни федералното 
правителство няма да 
има достатъчно пари, 
за да плати разходите 
си. това ще доведе до 
фалит, който ще удари 
икономиката на саЩ.

ако Байдън и 
председателят на ре-

публиканците кевин 
маккарти постигнат 
сделка, те ще имат едва 
седмица, за да убедят в 
нея своите фракции в 
конгреса и да приемат 
съответния закон.

Русия и Китай 
с мащабно 
партньорство

Без напредък  
в преговорите  
за дълга на САЩ Рон ДеСантис се 

прицели в Белия дом 
Полша ще купува 
подводници

Полското прави-

телство планира тази 
година да започне пре-

говори за купуване на 
подводници заедно с 
трансфер на необходи-

мите технологии. това 
обяви вицепремиерът и 
министър на отбраната 
мариуш Блашчак.

“Започваме изпъл-

нението на програ-

мата “косатка”, каза 
Блашчак и допълни, 
че “един пълноценен 
флот трябва да включ-

ва не само надводни 
единици, но и такива, 
които могат тайно да 
се движат под вода”.

министерството на 
отбраната скоро ще 
обяви повече подроб-

ности за броя на под-

водниците, тяхното 
оборудване и способ-

ности. 
“Искаме наши-

те подводни сили да 
участват в дългосроч-

ни мисии и да бъдат 
с висок капацитет на 
бойните средства и 
гъвкавост на конфигу-

рацията. 
също така да се 

движат тайно с висо-

ка скорост и да чакат 
дълго време, криейки 
се под вода”, поясни 
Блашчак.
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АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БЕЗСЛЕДНО ИЗ-
ЧЕЗНАЛИТЕ ДЕЦА. От-
белязва се от 2003 г. пре-
димно в страните от ЕС 
по инициатива на Евро-
пейската федерация на 
безследно изчезналите 
деца и децата жертви 
на сексуално насилие. От 2007 г. ЕК резервира но-
мер 116000 като общ номер за гореща телефонна 
линия за съобщаване за изчезнали деца на цялата 
територия на EС и призова държавите членки да 
извършат необходимата подготовка и да го приве-
дат в действие.

1918 - РАЖДА СЕ ГРИША ОСТРОВСКИ, БЪЛ-
ГАРСКИ РЕЖИСЬОР И ПЕДАГОГ (УМИРА 2007 
Г.). Бил е художествен ръ-
ководител на театъра във 
Варна (1975-1979) и на Нов 
драматичен театър “Сълза и 
смях” в София, преподавател 
по актьорско майсторство и 
режисура във ВИТИЗ, замест-
ник-ректор на ВИТИЗ (1981-
1988), професор. Режисьор на 
много театрални постановки, 
носител на наградата за цялостно творчество на 
Съюза на артистите в България, на орден “Св. св. 
Кирил и Методий” огърлие.

1963 - В АДИС АБЕБА (ЕТИОПИЯ) Е СЪЗ-
ДАДЕНА ОРГАНИЗАЦИЯТА ЗА АФРИКАНСКО 
ЕДИНСТВО. Една от най-
големите регионални меж-
дународни организации, 
обхващаща почти всички 
държави в Африка (с изклю-
чение на Мароко). От юли 
2002 г. ОАЕ е преобразувана 
в Африкански съюз. Целите 
на организацията са да на-
сърчава единството и солидарността между дър-
жавите в Африка и да изкорени всякакви форми на 
колониализъм.

1963 - ОТКРИТ Е ЯЗОВИР “ТОПОЛНИЦА”. 
Построен е на най-
дългата река, носеща 
същото име в Средна 
гора. Изграден е в пе-
риода 1948-1962 г. на 
600 м под с. Мухово. 
Язовирната стена 
е висока 76,10 м, а водоемът е с обем 137,1 млн. 
куб.м. Площта на язовирното езеро е 5,7 кв.км. 
Използва се за напояване в Пазарджишко-Пловдив-
ското поле и за производството на електрическа 
енергия (ВЕЦ “Тополница”).

1977 - ПРЕМИЕРА НА ПЪРВИЯ ФИЛМ ОТ ПО-
РЕДИЦАТА “МЕЖДУЗВЕЗДНИ ВОЙНИ”. Лента-
та “Нова надежда” на 
американския режи-
сьор Джордж Лукас, 
както и следващите 
пет епизода, оказват 
огромно влияние вър-
ху съвременната поп 
култура. “Междуз-
вездни войни” са третата най-печеливша филмова 
поредица на всички времена след “Джеймс Бонд” 
и “Хари Потър” със спечелените до момента 4,3 
милиарда щатски долара.

2001 - УМИРА АЛБЕРТО ДИАС ГУТИЕРЕС, 
КУБИНСКИ ФОТОГРАФ (Р. 1928 Г.). Известен 
като Алберто Корда. Автор 
на знаменитата фотография 
на Че Гевара, която прави на 
5 март 1960 г. по време на по-
гребение. Никога не получава 
авторски права над фотогра-
фията или някакво парично 
възнаграждение. След револю-
цията в Куба става личен фо-
тограф на Фидел Кастро.

За пръв път изпи-
тах срам от Българска 
национална телевизия. 
Повод беше централна-
та новинарска емисия от 
23 май, един ден преди 
големия български праз-
ник 24 май. това чувство 
на срам от национална-
та медия наистина ми 
се случва за пръв път и 
затова се опитвам да оп-

ределя наистина какво е 
това, но да, това е силно 
чувство на срам и неу-
добство пред пропаган-
дата в полза на Украй-
на, която вече достига 
чудовищни и гротескни 
размери и се излъчва 
по националната медия. 
медия, на която все още 
вярват стотици хиляди 
българи, с надеждата да 
чуят всеобхватна, непо-
литизирана и професио-
нално поднесена инфор-
мация.

в изключително об-
ширен репортаж ни бяха 
показани украински 
деца, които вместо оби-
чайните игри, си играят 
на война, облечени в ка-
муфлажни униформи и 
каски на главите. Децата 
обясняваха чистосърдеч-
но, как искат да станат 

войници и да отмъстят 
на руснаците, как рус-
наците са най-големите 
врагове на украинците, 
как трябва да бъдат из-
бити всички руснаци... 
Боже, кой допусна това? 
кой пося тази омраза 
между близки и братски 
народи? кой позволи тя 
да достигне до тези чу-
довищни размери? И кой 
продажник си позволява 
да я мултиплицира и 
пропагандира,по нашата 
национална медия?  

как ще се погледнем 
в огледалото един ден? а 
този ден не е толкова да-
лече... как ще оправдаем 
всичките тези лъжи, из-
речени по всички медии, 
в последната година и 
три месеца, от началото 
на военната операция 
между русия и Украйна? 

как ще си спомняме за 
прикриването и неотра-
зяването на истинската и 
съществена информация, 
как ще си спомняме за 
гротескната пропаганда 
в полза на фашизма, на 
антихристиянството, на 
нечистите икономиче-
ски интереси и използва-
чеството?

мисля, че наистина 
съвсем скоро, в рамките 
на няколко години, ще 
дойде момент, в който 
ще се срамуваме от това, 
че външни сили са кара-
ли цялото ни общество 
да казва на черното бяло 
и на бялото черно и ние 
българите без особена 
съпротива сме се подчи-
нявали на тези нарежда-
ния.

Свободно слово

Двойнистандарти
от стр. 1

червената боя срещу 
пловдивската централа 
на БСП е израз на абсо-
лютно политическо без-
силие. Продукт на хора, 
които не смеят да си по-
кажат лицата, а дейст-
ват единствено под 
прикритието на мрака. 
както нацистките отря-
ди нощем са ходели в 
еврейските гета да без-
чинстват.

Но тук говорим за 
абсолютно лицемерие и 
двойни стандарти. Ну-
жен е специален наръч-
ник за тълкуване на този 
новоговор на съвремие-
то, закрепен от медиите 
и подлютен от лицеме-

рието в българската по-
литика. 

Ще опитам да обоб-
щя. 

когато боята петни 
сградата на ек - престъ-
пление. 

когато е метната сре-
щу централата на БСП в 
Пловдив - политическа 
позиция.

когато някой нацапа 
паметника на рейгън в 
Южния парк - вандал-
ство. 

когато мишената е 
Паметникът на Съвет-
ската армия - битка за 
историческата истина. 

когато някой лее 
сълзи за Народния съд 
и избития “цвят на на-
цията”, това е морална 

позиция на честен инте-
лектуалец.

ако припомниш за 
фашистките зверства и 
рязаните партизански 
глави, ти си агент на 
кремъл и пропаднал ко-
мунист. 

когато фантазираш 
за проспериращото цар-
ство България, ти си чо-
век, който най-накрая 
казва истината.

ако припомниш за 
икономическите, кул-
турните, социалните и 
спортните постижения 
на социализма, си рене-
гат, който нарочно пуска 
токсична меланхолия в 
обществото.

как да живееш сред 
такива официализирани 

лъжи?
резултата виждаме 

по червената боя срещу 
централата на БСП.

БСП е преживяла 
много по-мрачни и чер-
ни времена. И не е пар-
тия, която може да бъде 
стресната от страхлив 
вандал с фашистка пси-
хика.

каквото й да на-
саждат медиите, както 
и анализаторите да се 
опитват да обърнат по-
литическата ситуация, 
най-големите български 
мръсници продължават 
да имат БСП за свой 
враг номер едно.

Значи БСП изпълня-
ва своята основна исто-
рическа мисия.

срамотБНТ
  �

Андрей КИРЯКОВ
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Помните ли култовата реплика от 
филма “опасен чар” “роднина, милици-
онер, роднина, милиционер...”? тя вече е 
с римейк “чиновник, гражданин, чинов-
ник, чиновник...”. Парадоксално звучи, 
но е неоспорим факт, защото населението 
намалява, а държавните служители у нас 
се увеличават.

моментната снимка на броя им в 
държавната  администрация е 143 815. 
За почти 7 години администрацията се е 
увеличила с над 8%. още по-интересна е 
съпоставката с броя на населението. През 
2022 г. на 100 хиляди души се падат по 
2230 чиновници или с близо 20% или 363 
броя повече спрямо 2016 година. Напук на 
гръмките обещания, че администрацията 
ще намалява и че най-после у нас ще бъде 
въведено електронно управление, служи-
телите зад гишетата и бюрата в учрежде-
нията, се множат като гъби след дъжд.

вярно е, че и политическата криза е 
благодатна почва    

размножаването на 
чиновническата порода 

За една година са поставени рекорди в 
броя на новоназначени служители, хиля-
ди хора са разместени заради структурни 
реформи, извършени са безпринципни 
уволнения и необосновани увеличения на 
на заплати. Цели сектори са били блоки-
рани, а отделни структури - безвъзвратно 
изпразнени от съдържание.

Най-атрактивни и търсени са били 
свободните позиции в различните минис-
терства и в министерския съвет, които 
се смятат и за най-престижни. миналата 
година в конкурси за тях са участвали над 
26 300 души, почти с 1000 повече повече 
спрямо 2021 г. Най-слаб пък е интересът 
към държавните комисии и структури като 
културния институт към министъра на 
външните работи, института по отбрана, 
центъра за развитие на човешките ресурси 
и др., където едва няколко десетки са кан-
дидатствалите за свободни места в тях.

смущаващата картинка на състояние-
то на чиновничеството през 2022 г. лъсва 

при прочита на традиционния годишен 
доклад.

в него се посочва, че служебните 
кабинети на президента румен радев са 
кадрували мощно. миналата година от-
белязва 

абсолютен рекорд по брой 
новоназначени служители 

За 12 месеца броят на постъпилите на 
работа чиновници в централната адми-
нистрация е удвоен. Назначени са 4484 
души на позиции в министерства, аген-

ции, други държавни органи срещу 2206 
назначения в централната администрация 
през 2021 г. в министерствата и в админи-
страцията на мс 2195 души след конкур-
си са заели топли местенца при при 620 
за 2021 г. По-малко са новоназначенията 
в териториалните администрации - 1126 
души при 1032 преди година.

качеството на работата на чиновници-
те обаче е съвсем друга тема. от доклада 

става ясно например, че работата на бли-
зо 70 000 от тях е преминала през оценка 
на качеството. резултатите - едва в 706 
случая е поставена оценка “изпълнението 
не отговаря напълно на изискванията”, а 
оценките “неприемливо изпълнение” са 
едва 48. всички останали “напълно отго-
варят” или “надвишават изискванията”, а 
около 12% от всички дори имат “изклю-
чително изпълнение”. Бизнесът и хората, 
които обаче ползват услугите на админи-

страцията, вероятно могат да дадат съв-
сем други оценки.  

Наред с новите лица по министерства 
и агенции, много хора са били размества-
ни заради административна реформа и 
създаване на нови министерства и струк-
тури- 1318 души при 18 за 2021 г.

Задължителните обучения не се при-
лагат, което е нарушение на закона. През 
2022 г. под 10% от висшите служители 
на администрация са преминали задъл-
жителното ежегодно обучение. обуче-
нията са обхванали и под половината от 
новопостъпилите служители и от тези на 
ръководна длъжност. Любопитен казус е, 

че съгласно Закона за държавния служи-
тел, ако чиновникът е преминал обучения 
с продължителност над 20 дни, той се 
задължава да работи в съответната адми-
нистрация поне една година. Над 42% от 
обучилите се обаче са напуснали в рамки-
те на този срок и

нито един от тях не е 
възстановил средствата

за обучение. 
все още е налице тенденцията компю-

трите от висок клас да са съсредоточени в 
централната администрация независимо 
от факта, че основният доставчик на ад-
министративни услуги са общинските ад-
министрации. въпреки повишаването на 
възможностите за електронните услуги, в 
сравнение с 2021 г. броят на предоставе-
ните електронни услуги намалява с близо 
20%, а капацитетът на споделените ре-
сурси на е-управлението все още не се из-
ползва интензивно от административните 
органи. Проучване показва, че в началото 
на 2023 г. близо всеки втори интервю-
иран или 46% посочва, че не търси ин-
формация и не ползва електронни адми-
нистративни услуги. основните причини 
да не се ползват електронните услуги на 
администрацията са липса на доверие на 
електронните услуги/предпочитам пряк 
контакт - 24,1%). На второ място е твър-

дението, че не е необходимо да се използ-
ва интернет, за да се получа информация 
- 23,5% и на трето липсата на необходи-
мите компютърни умения - 19,4%.

винаги, когато чуя думата чиновник, 
се сещам за повестта “Шинел” на Гогол. 
Помните акакий акакиевич Башмач-
кин, нали?! онзи дребен чиновник, който 
има абсолютно празен живот и не върши 
нищо друго, освен на преписва чужди до-
кументи. Да, съдбата на този човечец ни 
кара и да се смеем, и да плачем. 

Почти така изглежда и състоянието 
на чиновническата система у нас-траги-
комично...

Чиновник, гражданин, 
чиновник, чиновник...
Заседемгодинидържавнитеслужителисасеувеличилис20насто

 

 

 

Държавната администрация в момента не работи заради чистките на президента Румен Радев твърдят от БСП. Според 
социалистите се създава усещането, че служебното правителство иска чрез промени на устройствените правилници на редица 
институции, да отстрани неудобните служители, които са назначавани от редовно правителство.  
По думите на депутата от “БСП за България” Георги Гьоков по този начин се създават бъдещи спънки за разследване на ко-

рупционни практики. Спокойно може да стигнем до извода, че тези действия преследват отстраняване на неудобни служители 
и бързо устройване на верни на служебното правителство кадри, заяви той. 
Гьоков посочи, че са сменени устройствените правилници на над 20 администрации. Той определи като смешен мотива за 
промяна в правилата на Агенцията по заетостта, че за периода 2016-2023 г. основният закон, с който тя функционира е бил 
изменян и допълван 12 пъти и това налагало промяна в структурата й. Гьоков поясни, че от 2016 г. до момента са се сменили 7 
правителства и никое от тях не е счело, че има нужда от промени. 
Според социалистите се уволняват служители с над 20-годишен стаж, за които даже не е ясно дали са членове на политически 
партии, а на тяхно място са назначени хора, които си нямат хал хабер за това, за което са назначени.

БСП: Държавната администрация не работи

 

 

Много интересна и тъжна част от доклада, която се повтаря неизменно всяка 
година, са огромните разлики в заплащането между отделните групи чиновници. 
Така основната заплата на старши инспектор варира от 670 лв. до 3020 лв., на 
старши експерт от 750 до 3219 лв., на старши счетоводител от 870 до 3425 лв., 
а при старши юрисконсулт - от 830 до 2900 лв.  
При такава голяма ножица изобщо не може да се твърди, че има система за 
справедливо възнаграждение на труда. Вина за тези големи разлики имат ръко-

водителите на съответните структури, които не се възползвали от наличните 
възможности за вдигане на заплати и преодоляване на диспропорции.         

Заплатите варират от 670 до 3400 лв.
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НиколайМарков:

Иванов, Атанасов, Петков 
и василев са вече на страна-

та на мафията. И с тях трябва 
да се постъпва като към ма-

фиоти. това са клиентелисти 
на режим, който уби много 
невинни души и погуби ми-

лиони съдби. не може целият 
български народ да се вдигне 
на национален митинг срещу 
мафиотското управление на 
ГерБ, а малко след това да ни 
се обяснява, че ГерБ са евро-

атлантическа партия и щели 
да правят с тия престъпници 
евроатлантическо правител-

ство. Бих го приел, само ако 
признаят, че еС и нАто са 
престъпни организации.

Същите като ГерБ. рота-

цията е проста работа, дами 
и господа. Слагаш две чучела 
отпред за парлама, а всички 
останали клиентелисти заста-

ват чисто голи в стойка пар-

тер...

кеворккеворкяН:

Бойко направи безподобен 
компромис - угоди на кирчо-

вци. обяснението беше, че го 
прави в името на България/на 
държавата. можеше да каже, 
че го прави в името на народа. 
но не го каза.

народа пак изпадна някъ-

де. Правилно - той е опасен 
свидетел. Има и Памет - все 
някога може да ти припомни 
едно или друго.

този път намериха цаката 
на обикновените хора, които 
все още са искрено встрастени 
в политиката. нямат милост 
към тях - ще трябва да прих-

ванат от цинизма на ротаци-

онерите, това е идеята. И да 
разберат, че изборите тук вече 
са нещо несмислено и дори 
ненужно.

трябва да се примирят и с 
факта, че и последните остатъ-

ци от приличие в политиката 
отдавна са погребани.

любокольовски:

не се възпалявайте върху 
темата “ротация”. казват, че и 
в други държави имало рота-

ция - румъния, Ирландия  и т. 
н. Аз си го представям по-прос-

то: С Пешо комшията пием 
ракия. моята ракия свършва.  
Изпил съм я. Пешо ми сипва. 
А аз сипвам на Пешо, щото 
той  е изпил своята ракия. И 
така, ротацията продължава, 
докато ракията свърши.

редица авторитетни кон-

ституционалисти казаха, каз-

ват и ще продължават да каз-

ват, че в конституцията няма 
понятия и категории от сорта 
на “ротационно правител-

ство”, така, както няма и “кон-

ституционно правителство”. 
т. н. лидери на ГерБ-СДС и 

ПП-ДБ не знаят ли, не разби-

рат или си мислят, че и ние 
сме толкова тъпи, колкото са 
и те?  

стелабаНкова:

Ястреб тагарев - минис-

тър на отбраната (разбирай на 
“войната срещу русия”). Чер-

номорието - военна зона. По-

луизлишен става министърът 
на туризма. 

на фона на проституира-

щите политици в напън да 

стъкмят правителство не бива 
да забравяме, че   за част от 
главните действащи лица - 
кирил Петков и Асен василев 
българският президент каза: 
“Ако има повече министри 
като кирил Петков и Асен ва-

силев, България няма да е съ-

щата, а много по-добра”.

валеНтиНаМилова:

моите най-искрени събо-

лезнования на всички гласува-

ли за ПП и ДБ!
на площада, дето протес-

тирахме месеци наред, вашите 
хора ристе, кире и Асен съби-

рали волни пожертвования за 
армаган на новия си коалици-

онен партньор. Изборът на по-

дарък паднал върху бял кон. С 
него Баце се връща отново във 
властта. този път отърване 
нема и не се предвижда. 

Бегом марш за подкрепа! И 
следващия път пак за тях да 
гласувате! така или иначе по-

лучавате Борисов. нали от ро-

сенец до днес пътят все натам 
води!

ристе и Асенча са били 
министри в герберски прави-

телства и знаят процедурата. 
кире бързо схваща мурафети.

Зояб.ДеяНова:

Хайде ми обяснете бавно! 
Защо след оставка на прави-

телството, досега имаше нови 
избори, а като даде оставка 
Дедо Академик, както казват 
спецовете, ще започне играта 
отначало: връчване  мандат 
на първата сила. тя си мина 
по реда, или не? не трябва ли 
на трета сила да се даде? къде 
пише, че се пази мястото на 
Герб и Гаргамел.

богоМилбоНев:

коалиционните партньори 
на мутрите си късат ризите, че 
порочното им зачатие с тези, 
които щяха да чегъртат, не 
било в никакъв случай нало-

жено отвън.
вчера и безполезната за 

всички надка го повтори. не 
можело да е натиск отвън, за-

щото ние сме били  част от еС 
и нАто. 

Следователно сме вътре на 
това отвън.

но ние сме били и част от 
османската империя.

По логиката на предате-

лите и тогава, и сега ние сме 
си вътре. както и да го погле-

днеш. 
А те ни го ....така да се 

каже, отвън.

георгийотов:

върви, Борисов възродени,
към нови шкафчета върви,
с Промяната, таз сила 

нова, 
съдбините си поднови...
на останалите Честит праз-

ник !

Ротацията е проста работа...
„Народнаталюбов”къмновияполитическибракпосметказавладямрежата

Социалните мрежи и форуми продължават да жигосват основните политически сили 
ГЕРБ и ПП-ДБ за тайните им договорки и бракът по сметка, заченат с екстравагантна-
та противоконституционна идея да създадат правителство с ротационен премиер. Учас-
тниците в този спектакъл-гротеска са засипани с гняв и разочарование от доскорошни 
симпатизанти, сарказъм, насмешка и откровена подигравка. Народното творчество 
роди всевъзможни мемета, колажи и остроумия, които ДУМА събра за своите читатели. 
Представяме ви едно към едно различни мнения и коментари от мрежата, като по-дълги-
те, разбираемо, публикуваме със съкращения. 

карикатураЧавдарНиколов,фейсбук

А Ицо Хазарта вече си има човек и в ГЕРБ
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Премиерът на република Северна 
македония призова България да спазва 
решенията на европейския съд по пра-

вата на човека, според които България 
погазвала правата на македонците в 
Пиринския край. Димитър ковачевски 
настоява да предприемем незабавни 
действат и признаем всички права на са-

моопределилите се като македонци бъл-

гарски граждани...
този ултиматум към България е без 

прецедент както в практиката на евро-

пейския съюз, така и в двустранните от-

ношения между цивилизовани страни. За 
първи път страна-кандидат за еврочлен-

ство ултимативно поставя искания към 
страната, която вече е вдигнала ветото за 
преговори, без кандидатката да е изпълни-

ла нито едно от поставените й условия.
евроатлантиците в 47-но народно 

събрание отстъпиха под натиска на френ-

ския президент и вдигнаха ветото върху 
еврочленството на рС македония, без 
Скопие да е вписало българите в маке-

донската конституция, без да е ревизира-

ло учебниците по история и география, 
присвояващи българското културно-ис-

торическо наследство, без да е прекрати-

ло хроничната антибългарска кампания.
Ситуацията е уникална за междуна-

родните отношения и позорна за нас. 
Затова, след като на 24 юни 2022 г. 170 
депутати даваха френски гаранции за 
капитулантството си пред Скопие, сега 
те трябва да си посипят главата с пепел 
и понесат политическата отговорност за 
този акт на национална измяна.

Ако сме нормална и суверенна дър-

жава, новият служебен външен минис-

тър иван кондов е длъжен да извърши 
следното: да изпрати нота до френското 
външно министерство и поиска незабав-

на интервенция пред македонистите в 
Скопие. Защото не друг, а точно прези-

дентът макрон е гарант на евроспоразу-

мението ни с рС македония.
и докато чакаме “парижката нота” на 

служебния външен министър, от Скопие 
дойде новина, която налага българска 
нота и до Държавния департамент.

в изявление пред македонското ра-

дио и телевизия посланикът на САЩ в 
република Северна македония Анджела 
Агелер обвини България, че “използва 
много агресивен език срещу Скопие”.

като служител на Държавния депар-

тамент, пряко подчинен на Белия дом, 
американският посланик в рС македо-

ния изразява официалната позиция на 
Съединените щати по българо-македон-

ския конфликт. Сиреч, посланик Агелер 
казва на България това, което американ-

ският посланик в София кенет мъртън 
не смее публично да ни каже.

До момента не сме чули родното 
мвнр публично да е реагирало или кон-

фиденциално да е наредило на българ-

ския посланик във вашингтон да поиска 
разяснение от Държавния департамент.

всяка уважаваща се държава е длъж-

на да стори това в рамките на 24 часа. Ала 
познавайки васалния характер на нашата 
дипломация, това няма да се случи и в 
следващите 240 часа. Защото вроденият 
ни конформизъм и страхът от “Големия 
брат” са сковали сетивата и съвестта на 
дипломацията ни.

и още едно обидно за нас изявление 
на Анджела Агелер е повод за реакция. то 
звучи така: “Голям късмет е, че съм посла-

ник на САЩ в Скопие, а не в София”.
Двете откровения на посланик Аге-

лер са небалансирани и повече подхож-

дат на адвокат, но не и на дипломат. При 
това щатският посланик в Ср македония 
визира трета страна, което е вербално 
действие, недопустимо по виенската 
конвенция и изобщо не влизащо в даде-

ните й пълномощия.
едва ли е нужно да анализираме 

нулевата аргументация на твърдението 
за “агресивния език” на България. но е 
добре да припомним, че у нас не бият 
“македонци”, не рушат културни клубо-

ве и не репресират на база заявена наци-

онална идентичност. Посланик Агелер 
очевидно не знае, че не България, а рС 
македония не изпълнява нито едно от 
поетите задължения по Договора за при-

ятелство от 2017 г. и най-вече отказа от 
езика на омразата.

А безпрецедентното за дипломатиче-

ската практика откровение за “големия 
късмет, че е посланик в Скопие, а не в 
София” издава неофициалното мнение 
сред служителите в Държавния депар-

тамент за посланическата позиция в Со-

фия. което е повод за тъжна равносметка 
след 34 години унизително коленичене 
пред янките.

За България е особено тревожна и 
проведената на 18 май среща на Дими-

тър ковачевски с американския посла-

ник в Скопие, на която Анджела Агелер 
се е солидаризирала с балканската по-

литика на рС македония, разбирай и с 
антибългарския й реторика.

не сезираме ли еС за недопустимите 
претенции за “македонско малцинство” 
от македонския премиер, утре ковачев-

ски ще предяви и териториални претен-

ции към Пиринския край.
не реагираме ли пред Държавния де-

партамент за неверните и обидни изявле-

ния на американския посланик в Скопие, 
утре може би ни чакат щатски санкции 
заради “агресивното искане на София за 
вписване на българите в македонската 
конституция”...

и тогава ли ще мълчим, както сега 
българското мвнр мълчи?

Щом евроатлантическата ни ди-

пломация прекланя глава, когато ма-

кедонският премиер и американският 
посланик в Скопие говорят с езика на 
коминтерна, дали пък САЩ и европей-

ският съюз не са политкоректни копия 
на Съветския съюз?

Унизителна 
тишина 
от София
Македонскиятпремиериамериканскиятпосланик
вСкопиеговорятсезиканаКоминтерна.Защомълчим?

Само след броени дни - на 
28 май, в турция ще се състои 
вторият тур от гласуването на 
президентските избори, след 
като на първия на 14 май нито 
един от кандидатите за държа-

вен глава не можа да получи 
подкрепата на над 50 процента 
от избирателите. тежкото съ-

ревнование в неделя ще бъде 
между действащия прези-

дент и лидер на управляваща-

та проислямистка Партия на 
справедливостта и развитието 
(ПСр) реджеп тайип ердоган 
и кандидата на опозиционния 
национален алианс и лидер на 
кемалистката народнорепубли-

канска партия (нрП) кемал къ-

лъчдароглу. цяла турция очак-

ва с напрежение резултатите от 
вота в неделя.

Действащият турски прези-

дент ердоган получи 49,24 про-

цента от гласовете на първия 
тур на изборите, а кемал къл-

ъчдароглу - 45,07 процента.
Политикът Синан Оган от 

алианса АтА получи подкре-

пата на 5,17 процента от изби-

рателите на първия тур на вота. 
вчера той обяви решението си 
да подкрепи ердоган на втория 
тур на 28 май. неговите доско-

рошни съюзници в алианса оба-

че - председателят на Партията 
на справедливостта ведждет 
йоз и председателят на Парти-

ята на победата Юмит йоздаг, 
клонят към другия лагер. 

кой ще спечели на 28 май 
и какво следва? това са въпро-

сите, които вълнуват всички в 
момента.

За някои бе изненадваща 
разликата в гласовете в пол-

за на президента ердоган, тъй 
като преди изборите бяха пуб-

ликувани резултатите от много 
проучвания на общественото 
мнение, според които се очак-

ваха много по-добри резултати 
за кълъчдароглу. републикан-

ският алианс на ердоган също 
успя да получи мнозинство от 
местата в турския меджлис.

не трябва да се забравя, че 
държавният глава е изключи-

телно опитен и умел политик, 
който е начало на държавата от 
над 20 години (първоначално 
като премиер, а след това и като 
президент). въпреки всички 
трудности, включително опит 
за преврат през 2016 г., обезце-

няване на турската лира, висока 
инфлация и истински апока-

липсис през февруари в Юго-

източна турция, когато при 
земетресения с магнитуд 7,6 и 
7,7 бяха сринати цели градове, 
президентът отново успя да мо-

билизира електората си. За него 
гласуваха повечето избиратели 
в девет от единайсетте силно за-

сегнати при трусовете окръзи.
Освен това малко преди из-

борите на 14 май (президентски 
и парламентарни) ердоган ре-

ализира и редица изключител-

но важни проекти за турция, 
включително бе открита първа-

та Аец “Аккую” в Южна тур-

ция, започна добивът на газ от 
черно море, на пазара бе пуснат 
първият електрически автомо-

бил в турция тОГГ, на турския 
флот бе предаден най-големият 
турски военен кораб и първият 
в света носител на безпилотни 
бойни летателни апарати. Също 
така ердоган обяви, че мини-

малната заплата на държавните 
служители се увеличава с 45%.

Според редица анализатори 
вероятно избирателите на 28 

май ще предпочетат да избегнат 
ситуация, в която президентът 
и парламентът се противопос-

тавят един на друг, тъй като хо-

рата просто искат стабилност. 
Също така се смята, че кълъч-

дароглу трудно ще преодолее 
разликата от пет процента меж-

ду него и президента от първия 
тур на изборите.

турският политолог Хакан 
Аксай смята, че кампанията на 
кълъчдароглу с лозунгите за 
настъпването на политическа-

та пролет и за това, че всичко 
ще бъде наред в турция, е била 
малко наивна. може би все пак 
тези дни опозицията ще обсъди 
как да действа преди втория тур 
и дали може да промени нещо 
радикално в кампанията си, по-

сочи Аксай.

БТА, със съкращения

турция преди втория тур за президент

Американската посланичка в Скопие Анджела Агелер
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„Новините в джаза” 
акостира на морския бряг
Турнетонаединотнай-младитепроектинароднатамузикалнасцена,
воденотМихаилЙосифов,представяалбума„Първаемисия”

НатФИЗ “кр. Сарафов” 
и Софийският университет 
“Св. климент Охридски” 
организират откриване 
на африканско-карибски 
културен център в деня, в 
който африка празнува -  
25 май, в аулата на НатФИЗ 
на ул. “Стефан караджа” 
20 от 18 ч., научи Дума 
от Полина арнаудова, пиар 
на НатФИЗ.

Специално обръщение 
към гостите на открива-
нето се очаква да напра-
вят проф. д-р Станислав 
Семерджиев, ректор на 
НатФИЗ, и проф. дфн 
анастас Герджиков, рек-
тор на Су. Сред официал-
ните гости ще бъдат посла-
никът на република Южна 

африка табо тахе, проф. 
мадлен Данова, декан на 
Факултета по класически 
и нови филологии на Су, 
Патрик андерсен (Ямай-
ка), съавтор на идеята за 
откриване на центъра, аб-
годемаку Сорел (Бенин), 
Жерар Дезире Нгуеле (ка-

мерун), Сюзан Гитиму (ке-
ния), анджи милс (Южна 
африка). всички, които ще 
присъстват на официално-
то откриване на клуба, ще 
имат възможност да се на-
сладят на фотоизложба със 
снимки от мароко, предос-
тавени от владимир кара-
мазов.

НатФИЗ ще отбележи 
откриването на културния 
център и с африканско-ка-
рибска кинопанорама.

майсторски клас на 
тема “африканското кино 
през XXI век в англоезич-

ните страни” ще се проведе 
на 25 май от 10 ч. в аулата 
на НатФИЗ. лектори са 
Сюзaн Гитиму и Зорница-
София. а от 14,30 ч. лектор 
ще бъде анджи милс. 

майсторският клас на 
тема “киното в камерун: 
от Независимостта до наши 
дни” е на 26 май от 10 ч. в 
аулата на НатФИЗ с лектор 
Жерар Дезире. темата на 
майсторския клас от 14,30 ч. 
е “раждането и развитието 
на африканското кино във 
френскоговорящите страни”, 
лектор е агбодемаку Сорел.

романът “времеубежище” на писате-
ля и поета Георги Господинов, преведен 
от български на английски от анджела 
родел, спечели тазгодишната междуна-
родна награда “Букър”, съобщи органи-
зационният комитет, цитиран от Бта. 
Премията от 50 000 паунда се поделя 
между Георги Господинов и анджела 
родел, като по този начин авторът и пре-
водачката получават еднакво признание. 
Победителят бе обявен от председателя 
на журито лейла Слимани на церемония 
в “Скай гардън” в лондон.

в своята реч Георги Господинов 
благодари на фондацията “Букър”, на 
останалите писатели, които бяха номи-

нирани за наградата, и на своята пре-
водачка анджела родел. той посочи, 
че “времеубежище” е първата българ-
ска книга, номинирана за наградата, и 
благодари за смелостта на журито да 
връчи приза на нея. Пред аудиторията 
Георги Господинов разказа още, че по-
лучава отличието в навечерието на 24 
май, когато България отбелязва Деня 
на светите братя кирил и методий, на 
българската азбука, просвета и култу-
ра и на славянската книжовност. това 
е любимият ми национален празник, 
коментира Господинов. И допълни на 
български език: “честит празник, чес-
тито чудо на езика!”

натозиденсародени

накратко

ВИХЪРСТОЙЧЕВ,актьор
ВЛАДИМИРПОПОВ,поет
ГЕНОВЕВАДИМИТРОВА,кинокритичка
ИГОРМАРКОВСКИ,актьор,продуцент
КАЛИН СЪРМЕНОВ, актьор, директор на
Сатиричниятеатър“АлекоКонстантинов”
МЕТОДИСАВОВ,алпинист,
покорилЕверест
НАЙДЕННАЙДЕНОВ,
треньорповолейбол
ПЕТЪРСТОЯНОВ,президент
наБългария(1997-2001)

Семейният фестивал 
„Лятно театро 2023”  
с турне в 15 града

Третото изда-
ние на най-големия 
пътуващ фестивал 
в България - “Лят-
но театро”, спече-
лил приза за сценични изкуства с кау-
за на наградите АртАкция, започна в 
Свищов. Събитието се организира от 
“Малка театрална компания” - неза-
висима организация, работеща в сфе-
рата на сценичните изкуства. Осно-
вана през 2013 г., компанията работи 
в посока социално ангажирани пред-
ставления. Неин фокус са устойчиво-
то развитие, опазването на околната 
среда и технологичните иновации. 
Това лято турнето обхваща 15 малки 
общини, а организаторите обещават 
още по-богата програма от миналата 
година. Входът е безплатен, а програ-
мата във всеки град включва различни 
комбинации от активности. Турнето 
продължава на 27 май в Трявна, на  
30 май в Троян и на 31-ви в Нови пазар. 
Денят на детето ще бъде отпразну-
ван подобаващо в пет последовател-
ни дни - в Севлиево (1 юни), Елхово  
(2 юни), Бяла (3 юни), Смядово (4 юни) 
и Исперих (5 юни). На 16 юни “Лятно 
театро” е на гости на Чирпан, а на 
17-и е в Ямбол. През юли идва ред на 
Дряново (15 юли) и Царево (17 юли). 
На 26 август фестивалът гостува на 
празника на Девня, а на 27-и е в Дими-
тровград.

Ралица Игнатова показва 
„Пътен хербарий”  
на „Шипка” 6

СНИМКАELIDELI

Дебютиращият музи-
кален проект “Новините в 
джаза”, начело с популяр-
ния тромпетист, композитор, 
аранжор и преподавател ми-
хаил йосифов, акостира на 
морския бряг, за да предста-
ви на живо първия си студи-
ен албум.

След супер успешните 
концерти в Пловдив и Со-
фия, идва ред варна и Бургас 
да се насладят на прекрасно-
то музикално пътешествие, 
наречено “Първа емисия”. 
Първата морска спирка ще е 
във варна на 25 май от 21 ч. в 
клуб “ментол”. Следва клуб 
“модерен театър” в Бургас 
на 6 юни от 19,30 ч.

в дните след двата кон-
церта ще се състоят открити 
уроци в Националното учи-
лище по изкуствата “Добри 
Христов” във варна и в На-
ционалното училище за му-

зикално и сценично изкуство 
“Проф. Панчо владигеров” в 
Бургас, съответно на 26 май 
и на 7 юни. 

албумът “Първа емисия”, 
който включва 11 авторски 
вокални и инструментални 
композиции, вече може да 
бъде намерен в “Дюкян ме-

ломан” в София, а съвсем 
скоро ще бъде наличен и във 
всички дигитални платфор-
ми. По време на концертите 
дискове също ще може да 
бъдат купувани.

“Новините в джаза” е 
талантлив, млад септет, ръ-
ководен от един от най-из-

вестните ни джаз музиканти 
- мишо йосифов, в който 
той събира свои настоящи 
и бивши студенти от Нма 
“Проф. Панчо владигеров”. 

в творческата работа по 
албума, както и в концерти-
те за представянето му, като 
специален гост се включва и 
високо цененият перкусио-
нист атанас Попов. всички 
събития от турнето са с вход 
свободен за ученици, студен-
ти и украински граждани.

Поредицата от концерти 
на михаил йосифов и “Но-
вините в джаза” за предста-
вянето на албума “Първа 
емисия”, както и откритите 
уроци в училищата, се осъ-
ществяват с финансовата 
подкрепа на Националния 
фонд “култура” по “Про-
грама за възстановяване и 
развитие на частни културни 
организации”.

„Времеубежище” на Георги 
Господинов спечели „Букър”

СНИМКАОргАНИзАцИОНеНКОМИТеТНА
НАгрАдАТА“БуКър”/БТА

Анджела Родел и Георги Господинов 

Африканско-карибски 
културен център 
откриват в София

СНИМКИНАТФИз

Агбодемаку Сорел, Жерар Дезире Нгуеле, Сюзан Гитиму, Анджи Милс (от ляво надясно)

Изложбата “Пътен хербарий” на 
Ралица Игнатова е подредена до 4 юни 
в галерията на СБХ в София, ул. “Шип-
ка” 6, зала 1С. Това е мултидисципли-
нарен проект, съчетаващ изобразител-
но изкуство, музика и видео. Темите, 
определени като непознаваемата ма-
териална страна на света и душата, 
са “Класика”, “Пътни фрагменти”, 
“Олтар”, “Дел арте”, “Градина”. Те 
преминават от една в друга и не се от-
криват изцяло в чист вид. Експозиция-
та е придружена от саундтрак, специ-
ално създаден за проекта от Ангелина 
Гочева. Освен авторка на музиката и 
монтажа, тя изпълнява всички инстру-
ментални и вокалната партия. 
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Интуицията ви е сил-

на и ви води. Ще бъдете 
практични и ще търсите 
най-преките пътища към 
успеха.

Периодът е успешен, въз-
ползвайте се и работете за 
доброто на всички. Печели-

те симпатии и съдействие.

Прагматично ще се въз-
ползвате от възможност-

ите, които ви се предла-

гат, и ще спечелите.

Имате добри професио-

нални шансове днес, тряб-

ва да ги използвате докрай 
и без колебание. 

Динамика и радостни 
емоции ще ви вълнуват 
днес. Планирана покупка 
ще зарадва семейството.

Деликатна ситуация ще 
ви открие път за изява, 
която няма да пропусне-

те.

Освободете се от излиш-

ните емоции, запазете 
мисълта си спокойна и 
пъргава.

Трайно ще подобрите фи-

нансовото си състояние и 
ще насочите поглед към 
нови предизвикателства.

Дори и да смятате, че 
имате много недовърше-

на работа, дайте си мал-

ко почивка. 

Конфликтите в отношени-

ята с интимния партньор 
скоро ще отшумят. Дайте 
и вие нещо от себе си.

Бъдете спокойни и велико-

душни днес. Не се влияйте 
от отрицателни настро-

ения на околните.

Налага се да бъдете гъв-

кави при взимане на реше-

ния. Работата ви днес ще 
бъде напрегната.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоусНадеждаИвановаи
Стефана.Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 "книганакнигите"-анима-

ционенфилм
14.45 "Бу-Бум - дългият път към

дома"-анимационенфилм
15.15 "криминалните случаи на

пети"В"-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 Ощеотденя -коментарно

предаване
18.45 СпорттОтО
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Музикабезкрай
22.00 "данадживеешЕскобар" -

твфилм/55епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 "Сорьонен" - тв филм

/12епизод/(14)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни - сутрешно

токшоусНадеждаИванова
иСтефана.Щерев/п/

02.30 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич/п/

03.30 джинс/п/
04.00 "криминалните случаи на

пети"В"-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

06.00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"Предиобед"-токшоусво-
дещи десислава Стоянова
иалександъркадиев

12.00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12.30"комицитеиприятели" /п./ -
комедийношоу

13.30"Станибогат"/п./-куизшоу
14.30"Огледаленсвят"-сериал
15.30Премиера:"Опасниулици"-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.20"Лицевлице"-публицистич-

но предаване с водеща
Цветанкаризова

18.00"Станибогат"-куизшоусво-
дещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00Премиера:"Опасноизкуше-
ние"-сериал,с.5еп.52

21.00"аферата"Станибогат"-ми-
нисериал,еп.3(последен)

22.00 bTV Новините - късна еми-
сия

22.30 Премиера: "камионджии" -
сериал,еп.4

23.30"татенца"-сериал,еп.114
00.20 "като на кино" - предаване

закино
00.30"Столичанивповече"-сери-

ал,с.9еп.10
01.20 "Скъпи наследници" - сери-

ал,еп.170(последен)
02.10bTVНовините/п./
02.40"Предиобед"/п./-токшоу
04.35 "Огледален свят" /п./ - се-

риал
05.30"Лицевлице"/п./

06.00 "Здравей, България" - су-

трешенблок

09.30 "На кафе" - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 "Наследство" (премиера) -

сериенфилм

13.30 "Остани с мен: Завинаги"

(премиера)-сериал

15.00 "Не ме оставяй" (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистичношоу

17:00 "Семейнивойни" - телеви-

зионнаигра

18:00 "Голямото преследване" -

телевизионнаигра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 "Черешката на тортата"

(новсезон)-риалити

21.00 "Престъпен рай" (премие-

ра)-сериал,сезон1

22.00НовинитенаNOVA

22.30 "ФБр"-сериал,сезон3

23.30 "Частнидетективи"-сери-

ал,сезон1

00.30 "Черниятсписък"(премие-

ра)-сериал,сезон9

01.20 "рей донован" - сериал,

сезон2

02.00 "Ямата"-сериенфилм

03.40 "Останисмен:Завинаги"-

сериал/п/

05.20 "Пресечна точка" - публи-

цистичношоу/п/

10.00кардиограма

11.00EuroTVShop

11.30ШоутонаМавриков

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15ЕвродикоФ

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00Политикаиспорт

21.00Психологическипортрет

22.00Паметбездавност

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30кардиограма

04.30Психологическипортрет

05.30Политикаиспорт

06.30делници

христоссевъзнесълнанебетоисед-
налотдяснонабога

Четиридесет дни след Великото си
възкресение Господ Иисус се явявал мно-
гократно на учениците Си. разяснявал им
царството Божие, отварял ума им, за да
разбират Светото писание. Потвърждавал
обещаниетоСизаидванетонаУтешителя
дух Свети - третото Лице на единия Бог.
Всички се убедили, че той е възкръснал
наистина.

На четиридесетия ден от Възкресени-
ето им се явил за последен път. апосто-
лите по обикновеному били на молитва, в
очакване Божието обещание да се изпъл-
ни. както били събрани, Христос се явил
сред тях, беседвал и ги извел от града на
Елеонскатапланина(наоколодвакиломе-
тра от Йерусалим, до Витания, където бе
възкресилЛазар).

като се изкачили на планината, Хрис-
тосвдигналръцедагиблагослови.Ощедо-
катогиблагославял,Сеотделилотземята
иподетотоблак,Сеиздигналкъмнебето
при Своя небесен Отец. Не изчезнал вед-
нагаотпогледаим,асеиздигалпостепен-
но,докатостаналневидимзапогледаимв

пространственатаотдалеченостнагоревъв
висините.апостолитесепоклонилинаВъз-
насящиясеГосподинемоглидаоткъснат
погледотчуднатагледка.

Втозимоментпредтяхзастаналидва-

маангеливбялооблекло,коитоимказали:
"Мъже галилейци, какво стоите и гледате
къмнебето?тозиИисус,койтосевъзнесе
отваснанебето,щедойдепосъщияначин,
кактоГовидяхтедаотивананебето".така
небеснитевестителипотвърдилидумитена
ХристазаВторотовеликоНеговопришест-
виеиследващияоттоваВсеобщсъд.

По думите на св. евангелист Марко,
Христос, катосевъзнесълнанебето, сед-
нал отдясно на Бога. това нагледно изра-
жениеозначаваравночестностсБогОтец.

Всред апостолите била и св. дева Ма-
рия, която, колкото болезнено понесла
страданиятанаГосподанаГолгота,толко-
ва сега се възрадвала при съзерцание на
Неговатаслава.

ПразникътнаславнотоВъзнесениеГос-
поднесеотбелязваотцъркватаощеотIV-V
век и принадлежи към подвижните цър-
ковнипразници.СвъзнесениетоСиИисус
завърши делото на спасението. За всички
повярваливНегоСпасителятоткринебето,
задамогатвсичкидастанатсъобщницина
Неговияживот,дабъдатизкупенииспасе-
ни.Затовабългарскиятнародмуедална-
званиесдълбокрелигиозенибогословски
смисъл-Спасовден,денятнаСпасителя.

третотонамираненаглаватанакръс-
тителябилооколо850г.

ЧестнатаглаванаПредтечата,повторно
пренесена в Цариград, отначало била по-
ложенавцарскитепалати,апослечастот
неябилазанесенавСтудийскияПредтечев
манастир;другачастотглаватабилапрене-
сенавПетра,вманастираПродромос;кръс-
тоносцитеяпренесливамиенвъвФранция;
частотнеяепренесенавримисенамирав
църквата"ПапаСилвестър".другичастисе
намиратватонскияманастир"дионисиат"и
врумънскияманастир"калуя".

Църкватапочитана25майвъзнесениеГосподне(спасовден).третонамиранечестнатаглаванасв.Йоанкръстител
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ97

водоравно:
"Га".Сплави.Аризона.Еоцен.Повод.Ге/Ни-

колай/.Янаки.Натан/Жак/.Шал.Дра.Тана.Ина-
ри.ВИА.Завист."Еми".Табан.Реванш.Аспарух.
Камен.Оби.Агатон."Ка".Педант.Етан.Рог.Пек.
"Рале".Анеле.Дом.Барета.Инер.Тапир.Бемол.
Тенакел.Кола.Ок.Топаз.Ранина.Виме.Апарат.
Пет.ЕТА.Обет.Кама.Пир.лама.Инати.Комета.
Асири /Тошходжа/. Маратон. ланитал. "Ритон".
Родос."ТА".

отвЕСно:
Апендикс.Еполети.Икар.лоара.Подем.Но-

мер.Ри.Мацка.Табак.Тапет.КАТ.Веи.Зарин.
Бака."Алото".Син.Табу.Трапеза.Амон.Наваха.
Арил.Помен.Папанин /Иван/.Гелер /Ефим/.Ра-
бат.Ротас/Василис/.Катет.Каре.Ало.Нива.Тра-
та. Абонати. Ад. Зони. Емона. Елит. Нано. Ход.
Невен. Ниман /Валтер/. Касис. Шаман. "Рено".
Апатит. Гагарин /Юрий/. Колело. Емират. Ели.
Шлагер.Кота."Ила".
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ТРОПС
16 

Без Сираков 
Левски 
чества 
109 години

XXXIII кръг
Втора група (7-10) 
Локо Сф - Славия 1:1 1:0 малембана 

(24) 1:1 минчев (85), ЧК: рапозо (Л-88); 
Арда - Ботев Пд 2:1 0:1 Секулич (35) 2:1 
ковачев (62 и 66).

7.Славия 33 16 6 11 33:28 54
...................................................................................
8.Арда 33 13 10 10 38:33 49
9.ЛокоСф 33 11 9 13 35:42 42
10.Ботев 33 9 5 19 39:45 32

XXXIV кръг 
Понеделник, 17.30: Локо Сф - арда; 

20.00: Ботев Пд - Славия.

ТениС
“Ролан Гарос”, 
квалификации, II кръг
Сесил каратанчева - камила Осорио 

(кол, №84) 0:6, 1:6

УТА 250 
в Страсбург, II кръг
виктория томова (№71) - Лорин 

Дейвис (СаЩ, №58) 4:6, 6:3, 1:6

резултати

Шефове и футболисти от мъжкия от-
бор, начело със старши треньора елин 
топузаков, деца от академията, ветера-
ни, служители и привърженици на Лев-
ски отбелязаха 109-ата годишнина от 
основаването на футболния клуб.

мажоритарният собственик Наско 
Сираков не присъства на събитието, 
уважено от изпълнителния директор 
Даниел Боримиров и бившия изпълни-
телен директор Ивайло Ивков, който 
придружаваше баща си - легендарния 
защитник кирил Ивков. Сред подне-
слите венци и цветя на “могилката” 
край НДк в София бе и бившият соб-
ственик на клуба тодор Батков.

“Днес отброяваме 109 години от онзи 
паметен за всички ни момент, в който 
група ентусиасти поставят началото на 
нашата вековна любов - футболен клуб 
Левски. 109 години, в които съхраняваме 
паметта, следвайки примера на легенди-

те”, написаха в клубния сайт.
“Г-н Сираков имаше ангажимент и 

сподели, че няма да бъде в София. той 
има основателна причина да не бъде 
днес тук”, отбеляза Боримиров.

“Не мисля, че всичко, което се случ-
ва в клуба, трябва да бъде изнасяно 
пред медиите. Плащаме задълженията 
си към НаП. Надявам се в скоро време 
да разберете кой ще бъде новият тре-
ньор”, допълни той. 

Председателят на Сдружението “Лев-
ски на левскарите” Димитър костадинов 
отправи сериозни критики към мажори-
тарния собственик на клуба.

“Над 10 фенклуба го поканиха, като 
взеха повод от неговите изявления, че 
е готов да се срещне с всеки левскар, 
да обърне внимание на тревогите на 
хората. По същия абсолютно недосто-
ен и демонстративен начин той отказа 
поканата на Националния клуб на при-

вържениците за среща на 1 април. Не 
сме на същото мнение като Боримиров, 
че няма за какво да се притесняваме за 
лиценза и мониторинга. Притесняваме 
се. Левски дълго време получаваше ус-
ловен лиценз и едва в периода на упра-
вление на г-н Ивков и Станимир Стои-
лов получи безусловен лиценз. ето, че 
се върнахме на старото състояние. Ни-
кой от новото ръководство не излезе да 
ни обещае за пореден път нещо, което 
смята, че може да изпълни. в момента 
сме във вихъра на търсене на нов тре-
ньор, въпреки че имаме треньор. Ние 
го подкрепяме на стадиона, но госпо-
дин мажоритарният акционер обявя-
ва, че следващият треньор на Левски 
ще бъде футболно грамотен. ако съм 
на мястото на елин топузаков, ще го 
приема като лична обида, че треньорът 
на Левски не бил футболно грамотен”, 
заяви костадинов.

СнимкаБТа

Стотици левскари честваха 109-годишнината от 
основаването на футболния клуб на “Могилката” край НДК

Снимкаbgvolleyball.com

Аспарух Аспарухов атакува през 
двойна блокада на "лалетата"

Бившият мажоритарен собственик на Левски тодор Батков 
изрази увереност, че членове на новоучредения Бизнес клуб 
“Левски” могат да спасят клуба.

“Потвърдих, че ще се включа. Очакват приход от 15 млн. 
лева. Говорих с няколко души, които също имат възможности, 
те също са готови да помогнат. това са 150 левскари, които да 
платят по 100 000 лева. мисля, че има толкова - аз познавам поне 
15-20. така е било, така и ще бъде в Левски - винаги се е помага-
ло, помага се и ще се помага”, обяви Батков.

“Идеята за основаването на Левски се е зародила три години 
по-рано, това се потвърди и от държавния архив. Основателите 
обаче са били твърде млади, даже малолетни, по смисъла на за-
кона и не са могли да получат регистрация”, отбеляза юристът.

Благодетелят на ЦСка 1948 Цветомир Найденов използва 
фейсбук за обръщение към феновете преди снощния финал за 
купата на България срещу Лудогорец.

“Създаден от фенове на ЦСка с 600 лева във военния клуб 
в София през 2016 г., тръгнал от абсолютната нула на четвърта 
лига, минал през трета лига, после два сезона - втора лига, после 
ефбет лига... и днес ЦСка на феновете играе финал за купата на 
България. Скромно, тихо, стъпка по стъпка, без съдии, без уговор-
ки, без комбинации и “организация”... честит празник и успех, ар-
мейци!”, написа Найденов. Последният треньор, спечелил титлата 
с Левски - емил велев, написа под поста на Найденов: “вдигаш 
купата днес, защото си истинският ЦСка, честит празник! 2:1.”

Найденов отговори с: “честит празник, Легенда!“.

Гледайте

Футбол
По Диема СПорт
15.00 обзор на 31-ви кръг 
във Втора лига
20.15 берое - Спартак Вн

По Диема СПорт
22.00 Ман Юнайтед - Челси 

По МАКС СПорт 3
22.00 Купа на Италия (финал)
Интер - Фиорентина 
1.00 Копа Судамерикана: Форта-
леза - Сан лоренцо 

По ринг
19.00 обзор на 36-и кръг 
в Серия А
19.30 обзор на 36-и кръг 
в Шотландия

СП По ХоКЕЙ НА лЕД
12.00 Швеция - САЩ
14.00 Канада - Норвегия
16.20 И 20.20 1/4-финали

По евроСПорт 1
КолоЕзДЕНЕ
13.00 обиколка на Италия, 
18-и етап

тЕНИС
По макС СПорт 1
14.00-23.00 ATП 250 
в Женева, четвъртфинали

По макС СПорт 2
12.00 - 21.00 ATП 250 в лион, 
четвъртфинали

Скорощебъдеобявенновият
треньор,декларираБоримиров

ТодорБаТков:

150 с по 100 000 лв. 
ще спасят синия клуб  

ЦвеТомирНайдеНов:

Създадохме го с 600 лв., 
а сега играем финал 

Волейболистите ни 
биха Нидерландия

волейболните на-
ционали надиграха 
Нидерландия с 3:1 
гейма (25:21, 21:25, 
25:23, 25:21) в прия-
телския турнир в ка-
валезе, Италия. това 
бе повторен дебют за 
селекционера Пламен 
константинов след за-
връщането му начело 
на държавния тим.

Довечера от 22 ч. 
нашите ще играят с 

еврошампиона Италия 
като част от подготов-
ката за турнира Лига на 
нациите.

Гибона заложи на 
стартов състав: Геор-
ги Братоев, аспарух 
аспарухов, Светослав 
Иванов, Денис карягин, 
Светослав Гоцев, Сте-
фан чавдаров и либе-
рото мартин Божилов. 
аспарухов игра като 
диагонал на разпреде-

лителя и стана най-ре-
зултатен в мача с 23 т. 
Денис карягин добави 
12 т. (4 аса, 1 блок). Све-
тослав Гоцев завърши с 
8 т. (5 блока).

По-дълга почивка 
получиха Цветан Соко-
лов, мартин атанасов 
и александър Николов. 
чака се и решението на 
матей казийски, който 
е в разширения състав 
на константинов.


